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NA SNEMANJU ODDAJE 
POLKA IN MAJOLKA s!

Pomladno
vreme
polepšalo
jožefovo

STRAN 11 (BK)

Črna 
kronika:
Z vozilom 
na streho 
v vodo

STRAN 22



Trgovina Šmarno, Šm artno 74, Šmartno/Dreti, 
Trgovina Bočna, Bočna 63, G. Grad,
SP Gornji Grad, Attemsov trg 8, G. Grad, 
Trgovina Nova Štifta, Šmikiavž 3,
Market Rečica, Rečica 115, Rečica ob Savinji, 
Trgovina Radmirje, Radmirje 11, Ljubno,
SP Foršt, Foršt 6, Ljubno,
SP Ljubno, Plac, Plac 14, Ljubno 
SP Luče, Luče 105, Luče,
SP Solčava, Solčava 17, Solčava

—  Čokolada milka
9,39  EUR

PC Ljubija, Cesta na Lepo Njivo 4, Mozirje, 837-07-80
837-07-81
837-07-82

Železnina Gornji Grad, A ttemsov trg 8, 839-44-20
Železnina Ljubno, Foršt 6, Ljubno, 584-12-41
Železnina Luče, Luče 34, 584-40-24
Železnina Radmirje, Radmirje 11, Ljubno, 838-80-43 
Blagovnica Ljubno, Plac 14, Ljubno, 584-10-20
Tekstil Gornji Grad, Attemsov trg 8, G. Grad 584-30-36

584-51-32
584-50-05
839-43-20
584-75-09
838-80-84
838- 80-42 
584-10-35 
584-11-74
839- 43-10 
839-43-30

Zadruga mozirje
Z g o rn je s a v rijs k a  k m e tijs k a  

z a d ru g a  M o z r je  z .a a

www.zkz-mozirje.com

UsodnoSADIKE SADNEGA DREVJA 
-jablana «,90 EUR
- češnja 7,70 EUR «  tg|  
-sliva 7,70EUR J g a
- marelica 7,70 EUR m i
- breeskva 6,90 EUR jK *  
-kivi S.90EUR I ; < f

Velikonočna
vrečka

Moka Farina

cevi, 
tlakovci, 
robniki, 
betonski jaški, 
betonskeplošče, 
itd. * -

Pecilni prašek
Sladkor v 
prahu

Barva za jajca

VELIKA IZBIRA ZEMLJE IN SPECIALNIH GNOJIL

PVC korita, 60 cm, s podstavkom 2,10 EUR ; 
PVC korita, 60 cm, z vodno rezervo 5,80 EUR 
Korito cvetlično, rjavo, s podstavkom 4,10 EUR

Marsarina

Velika izbira tekstila in
obutve po usodnih cenah,

prešita odeja 
k  140x200,400g j

VELIKA AKCIJA ŽIVKO 
ZA UREDITEV OKOLICE

Sprejemamo 
naročila za 
semensko koruzo, 
v zalogi velika 
izbira semenskega 
krompirja!

Mreža
builder
fance
normal

Pantanet family

vzglavnik 
puhek • bel, 

vzglavnik 
gosje perje - bež

Pantanet basic 
104 cm 73,40 EUR 
120 cm «4,33 EUR

V Blagovnici Ljubno tel: 584 10 20 in 
Tekstilu Gornji Grad tel: 584 30 36Luxanet

KMETIJSKA ZADRUGA 
ŠALEŠKA DOLINA z.o.o., Šoštanj

F E .R M O S G D NOVO! NOVO! NOVO! 
ZASTOPSTVO ZA BCS
- PRODAJA ^  ,
- SERVIS
- REZERVNI DELI S S M KOSILNICA 

BCS 630WS 
MAX
2.420,00 €AKCIJA!!!

VRTNA KOSILNICA 
KS EU464TR, 
s a m o h o d n a

I  a r c u a
"  OTROŠKI 
KOMBINEZON

29,60 €

MREŽA PANTANET 
BASIC 104 cm
2,94 € /m 2

EK0-P0PUST 10 % MREŽA LUXANET 
66 cm  
3,16 €/m 2VELIKA IZBIRA IGRAČ 

BRUDER
ODLIČNE CENE!!!felja za prednaročila za leto 2010

5 let garancije * kvaliteta po evropskih merilih * ugodno1 VERJETNO
N/\JCENEiŠ! V 
SLOVENIJI!!!

A K C IJ A ’ ”

KARBID,1

* , 5° € JIzdelujemo • vse vrste fasad
• notranje in zunanje strojne omete 

W  • gradimo stanovanjske objekte
MIZA GASILSKA 
+ 2 KLOPI -------- 9  43,00 €

TRAVNO
SEME LOLIMIX, 10 kg

KAN ~ 
NPK 15:15:13

Kmetijska zadruga Šaleška dolina z vam i in z a  vas

Kmetijska preskrba 
Sp. Rečica 14, 
Rečica 838-80-03

Ugodne cene
UMETNIH GNOJIL 
tel:03/838-80-03

In fo rm a c ije :
- KT Š m a r tn o  o b  P ak i
896 52 52 ali 051517 024

- TPC Š o štan j
898 49 88 a li 031 559 069 
KT V elen je  i f
897 28 30 ali 051 353 ~83

Sešče 48 a, Prebold • Tel.: 0 3 /  705  30 57 • GSM: 041 /  642 643

Pozimi TOPLEJE -  poleti HLADNEJE

Toplotno -  izolacijski 
fasadni sistemi

(Röfix, Baumit)

www.termosgd.com



OSREDNJA
k n j i žn ica

CELJE T r e t j a  s t r a n

Elektrika iz sonca -  priložnost 
stoletja?

Zdaj je že jasno, da bo naša generacija v prihod
njih letih doživela strateški zasuk pri rabi energet
skih potencialov. Fosilni energenti bodo sicer še 
vedno močno prisotni, toda energija iz obnovljivih 
virov bo vse bolj pridobivala na veljavi in posledično 
povečevala svoj delež v skupni porabi.

Skorajda ne mine teden, da ne bi kateri od velikih 
avtomobilskih proizvajalcev napovedal začetka 
serijske proizvodnje svojega vozila na električni 
pogon, vse bolj aktualna pa postaja tudi proizvod
nja električne energije z majhnimi sončnimi ele
ktrarnami. Nekateri bolj korajžni so se z državnimi 
subvencijami ali pa tudi brez njih podali v investic
ije in danes že prodajajo elektriko, kot je to običa
jno, pa velika večina še zbira informacije in tehta, 
ali bi bila tovrstna naložba smiselna ali ne.

Dr. Uroš Merc, slovenski podjetnik leta in direktor 
podjetja Bisol iz Prebolda, je prepričan, daje takš
na naložba bistveno bolj varna in donosna kot 
varčevanje v drugem pokojninskem stebru ali 
naložbe v vrednostne papirje. Zato njihove zapos
lene spodbuja, da z organiziranim pristopom in
vestirajo v sončne elektrarne in si na ta način za
gotovijo dodatne prihodke v prihodnosti.

V Sloveniji smo na področju gradnje sončnih 
elektrarn pravzaprav šele na začetku. Medtem

ko so v tujini, predvsem v Nemčiji in Španiji, ele
ktrarne moči nekaj megavatov že pravilo, v Slo
veniji največja sončna elektrarna še ne dosega 
m oči 1 megavata. Skupna m oč slovenskih 
sončnih elektrarn komajda presega dva mega
vata, eden izmed poglavitnih razlogov za takšno 
stanje pa je subvencioniranje. Nikjer na svetu se 
namreč naložba v tovrstne energetske objekte 
še ne splača brez subvencioniranega odkupa, 
kajti proizvodna cena presega tržno ceno ele
ktrične energije.

Marko Topič, predstojnik laboratorija za foto- 
voitaiko in optoelektroniko na ljubljanski fakulteti 
za elektrotehniko, napoveduje, da bo s padan
jem  cen opreme za sončne elektrarne, kar bo 
posledica vse bolj množične proizvodnje, ele
ktrična energ ija  iz teh elektrarn postala 
konkurenčna okrog leta 2020. Tiste, ki oklevajo 
z naložbo zaradi negotove življenjske dobe tak
šnega sistema, bo morda spodbudil podatek, da 
je le-ta lahko tudi več kot 30 let, kar pomeni, da 
fotonapetostni moduli lahko dajo celo 15-krat- 
nik na novo proizvedene električne energije.

ALI DRŽAVA DOVOLJ SPONZORIRA SONČNE ELEKTRARNE?

_______

IZ VSEBINE:
Tema tedna:
Sončna elektrarna na podeželju - 
dolgoročna naložba ali ne?........................... 4

DeSUS:
Erjavec zadovoljen z delom 
zgornjesavinjskih članov stranke..................5

Občina Ljubno:
Častni občani imajo vizijo razvoja občine... 5

PGD Nazarje:
Do nove strehe z lastnimi sredstvi................. 7

KUD Utrip:
Srečanja v spomin na 
Edija Mavriča vsako leto

Intervju:
Stanko Ogradi, župan občine Gornji G rad.... 8

Mozirje:
4. tekmovanje harmonikarjev 

za pokal Zgornje Savinjske doline
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V Zgornji Savinjski dolini stoji kar 
nekaj sončnih elektrarn. Njihovi in
vestito rji so se pred sam im  za
gonom morali spopasti z dolgotra
jn im i birokratskimi postopki in se 
seznaniti ter poskušati izkoristiti ra
zlične državne subvencije. Postav- 
Ijavci elektrarn pa sedaj opozarja
jo, da državne subvencije postaja

jo  vedno bolj neugodne. Predvsem 
se naj ne bi več izplačalo zaprositi 
za nepovratna sredstva na razpisih 
ministrstva za kmetijstvo, gozdar
stvo in prehrano 311 in 312, ki pa 
sta namenjena prav gradnji son
čnih elektrarn na podeželju.

Sončne elektrarne zaenkrat pris

pevajo še zelo majhen delež obnov
ljive energije, poleg tega državo 
premije za proizvodnjo te vrste ele
ktrike precej stanejo. Ker pa obnov
ljiva energija veliko pripomore k 
manjši obremenitvi okolja in nudi 
bolj zanesljivo, od uvoza neodvisno 
oskrbo z elektriko, mora biti pov
ečanje tega deleža državi v in

teresu. Z namenom nudenja po
moči pri gradnji teh elektrarn je 
država lani sprejela uredbo o pod
porah za pridobivanje električne 
energije iz obnovljivih virov.

Kot razlaga energetski svetova
lec Anton Juršnik iz Energetske 
svetovalne pisarne Velenje, sta

možni dve varianti odkupa: »Inves
titor se lahko odloči za zagotovljen 
odkup ali premijo na tržno ceno -  
obratovalna podpora. Cena je  odvi
sna od velikosti elektrarne (do 50 
kWp, od 50 do 1 MWp, 1 do 5 
MW p*), od mesta vgradnje (na 
stavbi, integrirana, na tleh) in od leta 
začetka obratovanja. Leta 2009 je 
veljala polna cena, k ije  bila za ele
ktrarno moči do 50 kWp, postav
ljeno na streho, 415,46 EUR/MWh. 
Letos je ta cena 7 odstotkov manj
ša, leta 2011 bo manjša za 14 in 
2012 za 21 odstotkov.

Če pa nekdo dobi subvencijo ali 
ugodni kredit, se odkupna cena 
izračuna in zniža tako, da je doba 
amortizacije približno enaka kot, če 
subvencije ne bi dobil. Tak sistem 
fo rm iran ja  odkupne cene je

logičen, saj so investitorji tako v ena
kopravnem položaju, znižuje pa se 
tudi cena investicije. Pred leti je bilo 
potrebno investira ti 5 .000  do
6.000 EUR/kW, danes pa je cena 
za sončno elektrarno 3 .000  do
4.000 EUR/kW.«

Juršnik poudarja, da si mora vsak 
investitor investicijo sam natančno 
preračunati in ugotoviti, kaj je  za 
njega bolj ugodno, kakšen bo 
ekonom ski učinek. Sončne ele
ktrarne so nam reč do lgoročna 
denarna naložba in poslovna 
priložnost, podobna naložbam v 
razne sklade.

Tatiana Golob

*  Merska enota, s katero 
izražamo naj višjo moč, ki jo  lahko 
proizvede fotovoltaičen sistem.

0 B N 0V U IV I VIRI ENERGIJE

Sončna elektrarna na podeželju - dolgoročna
naložba ali ne?

Anton Juršnik, energetski svetovalec:
»Kakšen bo vpliv razpisov, kijih ima za razvoj 

podeželja ministrstvo za kmetijstvo, gozdarsh/o 
in prehrano (razpisa 311 in 312 vključujeta tudi 
sončne elektrarne), na sedanje odkupne cene, 
ne vem. Mislim, da gre le za dve različni poti iz
vedbe: s subvencijo ali brez, ekonomski učinek 
pa je  enak. Denar za subvencije pristojnega 
ministrstva prihaja v 75 odstotkih iz evropskih 
skladov, za pridobitev subvencije, ki predstavlja 
50  odstotkov investicije, je  potreben status 
kmetijskega proizvajalca.«

Tudi v Zgornji Savinjski dolin i je  čedalje več sončnih elektrarn
(foto: TG)

OBČINSKI SVET LJUBNO

Komunalne podražitve še enkrat na odbor
Ljubenski občinski svetniki so na 

zadnji seji sprejeli zaključni račun 
občine Ljubno za leto 2009. 
Obravnavali so tudi predlog novih 
cen storitev gospodarskih javnih 
služb, za katerega so sklenili, naj ga 
še enkrat prevetri pristojni odbor.

Na sejo sveta sta bila vabljena 
predstavnika Javnega podjetja 
Komunala Mozirje direktor Andrej 
Ermenc in Darja Planinšek, ki sta 
podražitve storitev pred tem že 
p redstavila  odboru za gospo
darstvo, varstvo okolja in gospodar
ske javne službe. Svetnike je zani
malo, ali je  tako visok odstotek 
podražitev res nujen in utemeljen

in kaj bi to pomenilo za občane v 
zdajšnji gospodarski situaciji.

Predstavnika Komunale sta 
razložila, da je prvenstveni vzrok 
podražitev povsem nov sistem 
obračunavanja teh cen, kije določen 
v državni uredbi. V novo izračunani 
ceni je torej velik delež, na katerega 
Komunala sploh nima vpliva, saj so 
samo »inkasanti« in morajo ta sred
stva odvajati državi ali občinam.

Na svetniško pripombo, ali so v 
podjetju poiskali tudi kake notranje 
rezerve, je  Ermenc dejal, da 
poslovanje Komunale nadzirajo 
tudi župani. Ti so v skupščini, saj so 
občine lastnice javnega podjetja.

Pojasnilje,daje zaposlenost na meji, 
ko še lahko zagotavljajo preskrbo z 
vodo in izvajajo ostale dejavnosti 
obvezne javne službe. Po standar
dih se za nemoteno preskrbo z 
vodo na vsak kilometer vodovoda 
predvideva en vzdrževalec. Komu
nala ima okoli 190 km vodovoda, 
kar bi pomenilo 19 zaposlenih, pa 
jih nima niti polovico.

Ermenc in Planinškova sta tudi 
pojasnila, da se v podjetju obnaša
jo  racionalno, saj imajo poslovne 
prostore v neprimernih objektih, 
lani pa niso poviševali plač. Rekla 
sta tudi, da je precejšen del novo 
izračunane cene namenjen v pro

račune posameznih občin. Ob tem 
je županja Anka Rakun dejala: »Nis
mo navdušeni nad podražitvami. 
Po drugi strani pa se moramo zave
dati, daje voda največjega in najbolj 
temeljnega pomena za prebival
stvo. Več kot deset let se cene za 
preskrbo z vodo niso poviševale, 
m edtem ko so se osta le cene 
nenehno višale.«

Kljub temu da so se svetniki z veči
no ugotovitev strinjali, so menili, naj 
izračun novih cen še enkrat preuči 
odbor. Brez posebnih pripomb pa 
so sprejeli proračun s pripadajoči
mi poročili za leto 2009.

Marija Lebar
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LETNA SKUPŠČINA OBMOČNEGA ODBORA DESUS V MOZIRJU

Erjavec zadovoljen z delom zgornjesavinjskih
članov stranke

V Mozirju so se 17. marca zbrali 
na letni skupščini člani DeSUS-a, 
Območnega odbora Zgornje Sav
injske doline. Po poročanju o delu 
v preteklem letu so obravnavali 
program dela v prihodnjem in za
č rta li sm ern ice za priprave na 
volitve 2010. Podelili so priznanja 
najzaslužnejšim članom, o aktual
nih političnih razmerah v Sloveniji 
in položaju DeSUS-a pa jim  je  spre
govoril predsednik stranke Karl Er
javec. Skupščine seje udeležil tudi 
generalni sekretar stranke Ljubo 
Jasnič.

10 ODSTOTKOV VEČ ČLANOV 
KOT LANI

Karl Erjavec (desno): »Upokojenci ne ogrožajo države. V EU gre za 

pokojnine povprečno 12,5 odstotkov bruto domačega proizvoda, v 

Sloveniji 10,5 odstotkov.« (foto: AG)

Predsednik sveto stranke  in 
predsednik območnega odbora 
Peter Habjan je leto 2009 označil 
za uspešno. Zaznamovalo ga je 
predvsem dvoje: najprej 7. kon
gres stranke, na katerem so do
ločili, da lahko na volilni listi kan
didirajo le člani stranke; rezultat na 
volitvah v evropski parlament poje 
pokazal, da ima DeSUS v Sloveniji 
podporo pri volivcih. Povedal je, da 
so krajevni odbori obravnavali vse

bino zdravstvene in socialne re
forme, nesporazume v vrhu stran
ke in si prizadevali pridobiti nove 
člane. V Zgornji Savinjski dolini ima 
stranka 10 odstotkov več članov 
kot lani, izstopili so trije. Sodelujejo 
z društvi, na primer invalidov, dia
betikov; društvo upokojencev jim  
je v Mozirju dalo na voljo prostore 
za delovanje.

Predsednik Habjanje ugotovil, da 
se preredko pojavljajo v medijih,

čeprav ima stranka svoje glasilo 
Novice in spletno stran. Splošna 
kriza pa je  vplivala tudi na načr
tovanje dela za leto 2010. Med 
prednostnimi nalogami odbora so 
skrb za razvoj javnega zdravstva, 
vseživljenjsko učenje, prizadevan
je za izgradnjo doma za starejše in 
pomoč na domu ter priprave na 
lokalne volitve. V zvezi s tem bodo 
v vseh zgornjesavinjskih občinah 
evidentirali kandidate za župane in

OBČINA LJUBNO

Častni občani imajo vizijo razvoja

Na seji sveta je  bila poleg Bena Hvale prisotna še častna občanka

Maja Šugman (levo) (foto: Marija Lebar)

Na pobudo častnega občana 
Bena Hvaleje ljubenski občinski svet 
na dnevni red seje uvrstil tudi točko, 
v kateri so obravnavali projekt Vizija 
Ljubnega do 2020. Svetniki so bili 
nad projektom navdušeni.

Kot je uvodoma dejala županja 
Anka Rakun, so Ljubenci ponosni, 
da tudi častni občani, čeprav neka
teri od njih niti ne živijo v občini, raz
mišljajo o bodočnosti Ljubnega in o 
blaginji tam kajšnjih prebivalcev. 
Projekt je  p ripravil Beno Hvala, 
sodelovanje in podporo so obljubili 
vsi častni občani. Na seji sveta je bila 
poleg Hvale prisotna še častna 
občanka Maja Šugman, ostali čast
ni občani pa so se iz utemeljenih 
razlogov opravičili.

»Moj predlog projekta je nastal iz 
srčnega namena, da bi tukajšnji 
prebivalci malo lažje živeli, saj niti 
gospodarska niti podnebna situac
ija na svetu ne obetata nič dobre

ga,« je začel s predstavitvijo zamisli 
Beno Hvala, ki je  postal častn i 
občan občine Ljubno leta 2009 in 
je že od malega navezan na kraj, 
kamorje zahajal s starši na dopust. 
»Imam ideje, rad pa bi jih najprej 
predstavil občinskim svetnikom, da 
vidimo, če so te ideje take, da jih je 
vredno uresničiti. Pomembno je, da

se v projektu najdejo vsi prebivalci 
in da se ga lotimo s skupnimi moč
mi. Gre za turizem.«

Pričakovati je, da bodo klimatske 
spremembe preusmerile tok turis
tov z morskih obal v celinske desti- 
nacije, tukaj pa ima Ljubno pomem
bne primerjalne prednosti. Poleg 
lepe narave imajo ljudje izkušnje s

člane sveta, saj »o nas ne bodo 
razpravljali brez nas«.

NESPREJEMLJIVA »ŠVICARSKA 
FORMULA«

Po mnenju predsednika stranke 
Karla Erjavca bi bile brez DeSUS-a 
razmere v Sloveniji še slabše. »Edi
na prava socialna in demokratska 
stranka« si bo še naprej prizadeva
la za dostojanstveno življenje ljudi, 
»vseh, ki živijo iz (minulega) dela«. 
Priznal je, da DeSUS ni vedno dobro 
zastopal interesov upokojencev, a 
na volitvah bo uspešen zaradi pro
grama in dejstva, da ni v nobeni aferi. 
Opozoril je na nesprejemljivo »švic
arsko formulo« usklajevanja poko
jnin, ki bi, če bo sprejeta, pomenila 
nižje pokojnine.

Po zanimivi razpravi o aktualnih 
razmerah v državi in vlogi stranke 
upokojencev v slovenskem poli
tičnem prostoru je  predsednik ob
močnega odbora Peter Habjan 
izročil še priznanja in pohvale. Preje
li sojih Herman Pokleka z Rečice ob 
Savinji, Karlina Mermal iz Gornjega 
Grada in Pavla Draškovič iz Luč.

Andreja Gumzej

občine
to dejavnostjo še iz preteklosti, ko 
so na Ljubno prihajali tako imeno
vani le tov iščarji. Po Hvalovem 
mnenju bi moral biti to »mehki tur
izem« brez zidanja hotela ali podo
bnih objektov. Nastanitvene zmo
gljivosti naj bi ponujali posamezni 
sobodajalci v zasebnih hišah. Pou
darek pa bi bil na umirjenem življenju 
brez hrupa, na čistem zraku, na 
domači kulinariki in različnih do
živetjih.

Svetniki so bili nad predlogom 
navdušeni. Bili so pripravljeni tudi 
pomagati tako, da se »razišče« ter
en in ugotovi interes prebivalcev za 
oddajanje nastanitev. To bi bil seve
da šele prvi korak. Županja je menila, 
daje pobuda prišla ravno ob pravem 
času, saj se na Ljubnem ustanavlja 
novo turistično društvo, kjer bi bilo po 
njenem potrebno predstaviti tudi 
projekt Ljubno 2020.



ZDRUŽENJE BORCEV ZA VREDNOTE NOB, KO MOZIRJE

Pred obletimo osvoboditve izpod okupatorja
V Mozirju so se srečali članice in 

člani tamkajšnjega krajevnega od
bora združenja borcev za vred

note NOB. Ob poslušanju predsed
nice Stanislave Borovšak so se 
spomnili na dogodke preteklega 
leta in se ozrli na naloge, kijih čaka
jo  v letošnjem.

Borovšakova je  sodelujoče na 
zboru z besedami popeljala skozi 
dogodke, ob katerih so se družili v 
lanskem letu. Obiski različnih pr-

OBČINA NAZARJE V

V četrtek, 18. marca, se je župan 
Ivan Purnat sestal s predstavnikom 
urada za mladino pri ministrstvu za 
šolstvo in šport Alešem Ojstrškom. 
Tema pogovora je  bilo namera
vano odprtje mladinskega centra v 
Nazarjah.

Ko je  Ljubljanska banka ukinila 
poslovanje v Nazarjah, je svoje 
prostore v tamkajšnjem kulturnem 
domu ponudila  v odkup občini. 
Jeseni je občinski svet ta nakup 
potrdil in občina je  sedaj lastnica 
celotnega objekta. Ker seje v kraju 
že dalj časa kazala potreba po 
prostorih za druženje mladih, so se 
na občini odločili, da bi bil za ta na
men primeren omenjeni prostor.

ired itev  š irom  S lovenije , iz le ti, 
obiskovanje bolnih članov, prven
stveno pa skrb za grobove in gro

bišča so zaznam ovali večino iz
vedenih aktivnosti. Izgubili so de
set svojih članov, pridobili pa se
dem novih.

Skrb za gojitev spomina na obdo
bje med narodnoosvobodilnim bo
jem ter kritičen pogled na dogodke 
po njem sta vodili pri pridobivanju 
novih članov, podobno mislečih in

»Prostorje velik 70 kvadratnih 
metrov,« je dejal župan Ivan Purnat. 
»Predhodno smo se pogovorili s 
predstavniki študentov in dijakov, ki 
so pripravili tudi okvirni program 
delovanja. Občina bo prostor 
sanirala in obnovila. Ogledali smo si 
center v Velenju in se po posre
dovanju d irekto rice  Savinjsko- 
šaleške območne razvojne agen
cije  Jasne Klepec sesta li tud i z 
Alešem Ojstrškom, kije bil tudi direk
tor velenjskega mladinskega cen
tra. Ker ne želimo, da bi bil naš cent
er muha enodnevnica, mu je treba 
poiskati ustrezne vsebine,« je dodal 
župan Purnat.

Marija Lebar

voljnih ohranjati pridobljenih vred
not. Na prvem mestu pa imajo za
pisano skrb za grobove in grobišča, 
raztresena širom občine.

O tem je bilo veliko govora tudi na 
zboru, saj mora občinski proračun 
pokrivati stroške, ki ob tem nastaja
jo. Zadnji dve leti temu ni bilo tako, 
ker odhodki na tej postavki pri zak
ljučnem računu društva presega
jo  prihodke. Župan občine Mozirje 
Ivan Suhoveršnikje zagotovil svojo 
podporo in uskladitev nastalih raz
mer. Zagotovil je, da se bodo v pro
računu našla sredstva za obnovo 
spomenika v Radegundi. Župan je 
predstavnike povabil na sestanek, 
na katerem se bodo dogovorili o 
višini potrebnih sredstev in dorekli

Predsednik društva Štefan Turk 

meni, da možnosti druženja za 

upokojence v Šmartnem ne 

manjka (foto: Štefka Sem)

Veliko članov društva upokojencev 
iz Šmartnega ob Dreti seje udeležilo 
letnega občnega zbora, na katerem 
so podoživeli aktivnosti društva v pre
teklem letu. Bili so zelo aktivni, saj so 
organizirali veliko izletov in pohodov, 
njihove članice so se enkrattedensko 
srečevale v ročnodelskem krožku, ob 
zaključku leta so obiskali tiste upoko
jence, ki so v centru za starejše ali 
zaradi bolezni vezani na dom, in jih 
skromno obdarili.

Da so upokojenci pregovorno 
prezaposleni, seje izkazalo ob izjavi

podrobnosti okoli pogodbe, s kate
ro se bodo uredila medsebojna raz
merja.

Predsednik združenja, ki ga ses
tavljajo krajevne borčevske organ
izacije na območju Zgornje Savin
jske  doline, Janez Žagar je  iz
postavil tri najpomembnejše nal
oge, ki jih  čakajo. Poleg skrbi za 
pomlajevanje članstva, urejanja 
grobov in grobišč še udeležba na 
osrednji prireditvi ob 65 obletnici 
osvoboditve izpod okupatorja. Ta bo 
8. m aja na Prešernovem trgu v 
Ljubljani.

Kratek kulturni program so izvedli 
učenki OŠ Mozirje in učenec nazor
ske glasbene šole.

Benjamin Kanjir

predsednika društva Štefana Turka, 
da niso uspeli realizirati vseh načr
tovanih dejavnosti, zato je  tudi 
letošnji plan druženj zelo obsežen. 
Vsaka prva sobota v mesecu bo 
rezervirana za krajši pohod, tudi 
letos se nameravajo udeležiti tr
gatve na Primorskem in obiskati 
nekaj slovenskih pokrajin.

»V tretjem življenjskem obdobju ni 
razloga, da ne bi bili aktivni. Mišljen
je, da je človek v tem obdobju vsem 
odveč, je preživelo in šmarški up
okojenci s svojimi aktivnostmi to 
dokazujete,« je  dejal podžupan 
nazorske občine Matej Pečovnik, 
medtem ko je predsednik Društva 
upokojencev Nazarje Janez Štiglic 
povzel nekaj sprememb v novem 
pravilniku o društvih.

Upokojence je  pozd rav il še 
p redsedn ik odbora krajevne 
skupnosti Šmartno Bojan Štrukelj. 
Za dobro voljo so poskrbele ljud
ske pevke Lipa iz Šmartnega, ki so 
požele aplavz ob spremenjeni iz
vedbi slovenske narodne pesmi 
Zabučale gore. Kje ste zlati časi, ko 
smo še verjeli, da na starost bomo 
vsi lepo živeli, je  kitica iz prirejene 
pesmi, ki odraža stanje in skrb up
okojencev.

Štefka Sem

Predsednica Stanislava Borovšak je  izpostavila skrb za spominska 

Obeležja (foto: Benjamin Kanjir) DRUŠTVO UPOKOJENCEV ŠMARTNO OB DRETI

Aktivni tudi v tretjem 

življenjskem obdobju

V Nazarjah začenjajo z 

novim mladinskim  

centrom



ŠOFERJI IN AVTOMEHANIKI ZBOROVALI

Se naprej za dobro prometno varnost

Rozalija Tkavc je med drugim omenila, da so člani združenja 

sodelovali na prireditvah in paradah (foto: Marija Lebar)

Združenje šoferjev in avtomehan
ikov Zgornje Savinjske doline šteje 
preko sto članov. Velika večina od 
teh seje udeležila občnega zbora, 
ki so ga pripravili v Mozirju. Kot je bilo 
slišati, so bili v preteklem letu, kakor 
že doslej, zelo aktivni. Ambiciozne 
načrte pa imajo tudi za letos.

V poročilu je  predsednik Franc 
Tkavc med drugim zapisal: »Tako na 
nivoju posameznih združenj kot na 
nivoju slovenske zveze moramo 
doseči večjo medijsko pozornost pro
metno varnostnemu sistemu in svo
jemu delovanju, karbo povečalo našo 
učinkovitost in prepoznavnost.«

Obširen delovni plan za leto 2009 
so v celoti uresničili. Med drugim 
redno skrbijo za ureditev promet
nega režima na različnih prire
ditvah v dolini, sodelujejo pri pripravi 
izpitov za šolarje -  kolesarje, skrbijo

za varnost otrok v prvih dneh pouka 
... Takih akcij in prireditev je bilo lani 
14, na njih pa je  sodelovalo 144 
članov, ki so opravili 1.148 prosto
voljnih ur. Pri različnih preventivnih

akcijah dobro sodelujejo s policijo in 
sveti za preventivo v cestnem pro
metu ter ostalimi društvi v dolini.

Poročilo poveljslva je s poveljnikom 
zgornjesavinjskega združenja Jan

kom Štruclom pripravila in podala 
poveljnica ZŠAM Celjsko-Zasavske 
regije Rozalija Tkavc. V poročilu je bilo 
rečeno, da so uniformirani člani med 
drugim sodelovali na prireditvah in 
paradah v Ljubljani, v Nazarjah, 
udeležili so se dneva mobilnosti v 
Mozirju, sodelovali so na pogrebih 
svojih preminulih članov in na 
komemoracijah v Mozirju in na Reči
ci ob Savinji. Delovanje zgornjesavi
njskega združenja so pozdravili 
predstavniki številnih sosednjih 
združenj in krovne zveze. Mozirski 
župan Ivan Suhoveršnik je poudaril 
dobro delovanje društva, prav tako 
načelnik Upravne enote Mozirje in 
predsednik Avto m oto društva 
Zgornje Savinjske doline Vinko 
Poličnik. Kulturni program so obliko
vale ljudske pevke Pušeljc.

Marija Lebar

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NAZARJE

Do nove strehe z lastnimi

V Prostovoljnem gasilskem društ
vu Nazarje so v teh dneh pristopili k 
delni obnovi strehe na gasilskem 
domu, ki je  puščala. Organizacijo 
dela na objektu so po besedah pov
eljnika društva Boštjana Cigaleta 
zaupali samostojnemu podjetniku, 
na strehi pa so levji delež dela pos
torili tudi gasilci sami. Teden dni je 
več kot dvajset prostovoljcev oprav

ljalo različna dela, da je streha do
bila novo kritino.

Investicijo, vredno več kot 20 ti
soč evrov, so pokrili s sredstvi iz 
večletnega varčevanja društva. 
Obnovili bodo še večji del notranjos
ti, saj je streha, koje puščala, pustila 
kar nekaj posledic, ki jih  morajo 
sedaj odstraniti.

Marija Sukalo

Teden dni je  več kot dvajset prostovoljcev in samostojni podjetnik 

opravljalo različna dela, da je  streha dobila novo k ritino

(foto: Marija Šukalo)

KULTURNO-UMETNIŠKO DRUŠTVO UTRIP

Srečanja v spomin na 

Edija Mavriča vsako leto
Kulturno-umetniško društvo Utrip 

z Rečice ob Savinji, ki ga vodi Jože 
Skončnik, je v preteklem letu pri
pravilo kar 18 kulturnih prireditev z 
različno vsebino. Na svoj račun so 
lahko prišli tako ljubitelji lepe pesmi 
kot gora, umetnin in slovenske be
sede ter gledališča.

Med odmevnejše zaključene nal
oge društva velja omeniti pripravo 
božično-novoletnega koncerta, 
koncerta klasične glasbe, pred
stavitev potopisa slovenske planin
ske poti, o rgan izacijo  razstave 
grafik. Gostili so znane slovenske 
kulturnike in razveseljevali z gledal
iško igro ter bili v pomoč pri pred
stavitvah knjižnih del. V lanskem letu 
so k svojim nalogam dodali tudi 
Srečanje v spomin na Edija Mavriča 
- Savinčana ter se s sporazumom 
zavezali, da bodo srečanja v 
spom in na zgorn jesavin jskega

publicista pripravili vsako leto.
Za ta namen, je  bilo slišati na 

letošnjem občnem  zboru, bodo 
ustanovili tudi sklad in organizaci
jski odbor, ki bo pripravljal večere 
v spomin na Savinjčana po po
dročjih njegovega delovanja. Za 
sklad, ki bi bil namenjen nagradam 
za doseganje nadpovprečnih re
zultatov na področju kulture, bi 
skrbel odbor, ki ga bi sestavljali 
člani gornjegrajskega kulturnega 
d ruštva, m ozirske izpostave 
Javnega sklada RS za kulturne 
dejavnosti, Savinjskih novic in Utri
pa. Sredstva za nagrade in organ
izacijo večerov naj bi prispevale 
vse zgornjesavinjske občine.

Na občnem zboru so predstavili 
tudi smernice za delo v prihodnjem 
obdobju, ki se ne bo bistveno razlik
ovalo od dela v preteklosti.

Marija Šukalo

W W W .



STANKO OGRADI, ŽUPAN OBČINE GORNJI GRAD

Pred občino so boljši 
časi in veliko dela

Stanko Ogradi (foto: Marija Lebar)

V zadnjih letih seje občino Gornji Grad 

večkrat omenjalo v zvezi s težavami 

zaradi hipotek na občinskem  pre

moženju in blokade občinskega zaklad- 

niškega podračuna. Županovanje v tak

šni situaciji gotovo ni bilo lahko. Kako 

gleda na položaj svoje občine sedaj, ko 

so uspeli s  poravnavo pri Probanki -  

glavni upnici občine -  te težave odprav

iti, sm o povprašali župana Stanka  

Ogradijo. Zanimali so nas njegov pogled 

na minulo triinpolletno obdobje in načrti 

za razvoj občine v bodoče. Vprašali smo 

ga tudi, ali razmišlja o ponovni kandida

turi.

- Letos jeseni bodo lokalne volitve. Potekel bo 
tu d i vaš š tir ile tn i m andat. A li nam eravate 
ponovno kandidirati na mesto župana?

Skoraj štiriletno obdobje je res hitro minilo, 
ponekod so se na volitve že začeli pripravljati. 
Sam se za kandidaturo aii proti njej še nisem 
odločil. O tem tudi ne razmišljam »s polno paro«, 
saj misli in energijo usmerjam predvsem vtekoče 
delo, ki ga je  na občini več kot dovolj.

- Kako bi ocenili minulo obdobje svojega žup
anovanja?

Če se ozrem malo nazaj, lahko rečem, daje bil 
mandat razburkan in poln nekih izzivov in zaple

tov. Odločitve, ki smo jih vtem  času sprejemali, 
niso bile enostavne. Vemo, da župani niso sami 
svoji gospodarji, pri odločanju in pri pripravi pred
logov morajo upoštevati veljavno zakonodajo, 
predpise, pravilnike...

- Vaš mandat je bil do lanskega leta zaznam
ovan s hipotekami in dolgovi iz poroštev občine 
pod je tju  Engo. Kako ste reševa li težavni 
položaj?

Med občino in Engom ni bii problem samo dano 
poroštvo Probanki, pač pa so se v tem podjetju 
kopičile tudi neporavnane obveznosti iz dobave 
surovin in opravljenih storitev do drugih upnikov. 
Tako je v stečaj svoje terjatve poleg občine in 
banke upnice prijavilo še trinajst posameznih 
upnikov v višini 343.913 evrov. Skupna vrednost 
preizkušenih terjatev ob stečaju Enga je  bila 
2.828.395 evrov.

- Lani ste uspeli doseči poravnavo s Probanko. 
Slišati je bilo očitke, da bi bilo mogoče doseči 
za občino še ugodnejšo poravnavo. Ali to drži?

Če bi jo  bilo mogoče doseči, zakajje niso takrat, 
koje bil za to čas? Ko bi se bile obveznosti v pretek
losti sproti poravnavale, do tega kaosa sploh ne bi 
prišlo. Ne vidim logike, da se pri sklepanju poslov 
zavežešz vsemi možnimi garancijami, potem dol
ga leta obveznosti ne poravnaš in na koncu 
pričakuješ, da se bo zgodil čudež. Glede na zaplet 
sem sebi v pomoč pridobival mnenja računskega 
sodišča, ministrstva za finance in drugih institucij. 
Moja dolžnost je bila, da se zadeve tudi pravno 
preverijo. Vsi postopki, ki smojih izvedli, so temeljili 
na preverjenih pravnih podlagah.

Na dan stečaja je  dolg podjetja do Probanke 
znašal 1.934.932,61 evra. Na dan poravnave z 
banko je bil znesek dolga 2.076.914,44 evra. S 
Probanko je  bila sklenjena poravnava v višini 
1.250.000,00 evra na način, da občina pridobi 
kredit v znesku 900.000,00 evrov, razlika dolga 
pa se poravna iz stečajne mase. Če bi prišlo v 
stečajni masi do presežka sredstev, si občina in 
Probanka presežek delita v razmerju 7 5 - 2 5  v 
ko ris t občine, vrnejo se tud i vsa sredstva, 
zarubljena po sklenitvi poravnave.

- Mnenje resornih ministrstev, računskega so
dišča ...?

Za zadolžitev občine za poplačilo poroštva je 
bilo potrebno pridobiti soglasje ministrstva za fi
nance. Občine se lahko zadolžujejo le v soglasju 
z ministrstvom v skladu s predpisanimi postopki. 
Občinski svet je  poravnavo potrdil.

V hiši smo imeli tudi računsko sodišče. Glede 
na dano poroštvo v preteklosti je občina dobila 
negativno mnenje. Vendar smo na popravljalne 
ukrepe, ki smojih izvedli, pridobili pozitivno mnen
je. To je zame pomembno.

- Dosegli ste, da občinski zakladniški račun ni 
več blokiran, je  izvajanje proračuna zdaj kaj 
lažje?

Pomembno je, da ni treba trepetati, kaj se bo 
zgodilo s sredstvi, ki se pričakujejo na račun sofi
nanciranja investicij ali iz naslova drugih prilivov. 
Na ta način lahko redno poravnavamo svoje 
obveznosti. Manj je dela z raznimi sodnimi in ad
ministrativnimi postopki, ki jih je treba opraviti 
poleg rednih zadolžitev. Razveseljivo je tudi to, 
da so bile v letošnjem letu izbrisane vse hipoteke 
na premoženju v lasti občine. To je tudi pogoj, da 
se lahko prijavljamo na različne državne in ev
ropske razpise, kjer je  predpogoj delež lastnih 
sredstev za sofinanciranje projektov.

- Kolikšen je  letošnji proračun?
Proračun za leto 2010 je težak nekaj čez dva 

m ilijona  evrov in predvidevam o še okrog
400.000 evrov dodatno pridobljenih sredstev 
na račun investicij. Trenutno pripravljamo reba
lans. To nam narekujejo potrebe pri raznih sanac
ijah in izvedbi različnih vzdrževalnih dei. Želja in 
potreb pa bi bilo vsaj še za 300.000 evrov. Za

»Skoraj štiriletno obdobje je res 

hitro minilo, ponekod so se na volitve 

že začeli pripravljati. Sam se za kan- 

didaturo ali proti njej še  nisem  

odločil. O tem tudi ne razmišljam »s 

polno paro«, saj misli in energijo us

merjam predvsem vtekoče delo, ki 

ga je na občini več kot dovolj.«

kreditiranje se nismo odločili, zato bomo posku
šali z razpoložljiv im i sredstvi urediti najbolj 
pereče zadeve. Vemo, da se 70 odstotkov občin
skega proračuna porabi za redno delovanje. Sem 
sodi komunala, šolstvo, reševanje socialne prob
lematike, vzdrževalna dela na infrastrukturi in 
objektih v lasti občine.

- Kako pa je  z izvajanjem investicij na območju 
občine?

imamo pripravljenih več programov za izved
bo investicij, nekateri so še v fazi načrtovanja, 
drugi so v postopku pridobivanja potrebnih 
zem ljišč, pri nekaterih čakam o na državne 
razpise, ki so pogoj za pridobitev sofinancer- 
skih sredstev. Projekt kanalizacija Bočna bi se 
moral začeti izvajati v preteklem letu, a še ved
no čakamo, saj so se v zvezi s tem razpisom, 
peti razpis Službe Vlade Republike Slovenije za 
lokalno samoupravo in regionalno politiko, po
javili zapleti na državnem nivoju. Celotna inves



tic ija , ki bo potekala več let, je  vredna okoli
1.200.000 evrov. Pridobili smo tudi vsa soglas
ja za izgradnjo ceste skozi Bočno. Tako smo v 
fazi, ko skupaj z Direkcijo RS za ceste pripravlja
mo razpis za izbor izvajalca del.

- Kaj pa v samem Gornjem Gradu?
Ne morem se pohvaliti, ampak, ko prideš v cent

er kraja iz spodnje strani, je  pogled na določene 
objekte takšen, da ni v ponos občini. V preteklem 
letu smo veliko delali na tem, da bi pričeli z ure-

»Ko bi se bile obveznosti v pretek

losti sproti poravnavale, do tega ka

osa sploh ne bi prišlo. Ne vidim 

logike, da se pri sklepanju poslov 

zavežešzvsemi možnimi garancija

mi, potem dolga leta obveznosti ne 

poravnaš in na koncu pričakuješ, da 

se bo zgodil čudež.«

janjem objekta, katerega večinski lastnikje obči
na. Vendar zaradi nepridobljenega soglasja en
ega solastnika z aktivnostmi nismo mogli nad
aljevati in se prijaviti na razpis ministrstva za 
kmetijstvo.

Že v preteklosti je bil izdelan idejni projekt za 
ureditev parkirišč okrog občinske stavbe ozi
roma kulturnega doma. Da bi prišli do gradben
ega dovoljenja, je potrebno urediti zadeve okrog 
lastništva zemljišč. Kot trenutno kaže, bomo 
zemljišča lahko pridobili oziroma zadevo uredi
li na način, da bo možno pridobiti gradbeno do
voljenje. Zatem sledi zagotovitev lastnega vira 
so financiran ja  in pridobitev sofinancerskih 
sredstev.

- Prometna zagata v Gornjem Gradu je prece
jšnja, je rešitev te problematike že na vidiku?

Promet skozi kraj ovira ozko grlo, kjer se s 
težavo srečata dva osebna avta, kaj šele večja 
vozila. Konec preteklega leta so se pri nas ogla
sili predstavniki Direkcije RS za ceste. Na tem 
sestanku smo se pogovarjali o problematiki 
državnih cest na našem koncu. Ogledali smo si 
traso, kjer naj bi potekala nameravana obvozni
ca. Izdelan je bil idejni projekt, ki je trenutno v re
viziji. Upam, da ga bomo še letos lahko predstavili 
na javni razgrnitvi.

- Kako kaže z občinskim prostorskim načrtom? 
Interes investitorjev?

Občina je seznanjena z željami in načrti poten
cialnih investitorjev. Pri tem je vedno treba up
oštevati tudi naravne danosti in možnosti. Pov
praševanje je med drugim po postavitvi sončnih 
elektrarn, kažejo se namere za gradnjo malih 
hidroelektrarn, te namere občina podpira, a na 
kmetijskih zemljiščih taka dejavnost ni mogoča.

Potem je tu še podjetje iz Nove Gorice, ki ima v 
lasti zasebno posest na Repenah, kjer naj bi bil 
turistični kompleks. Lastniki so na občino naslovili 
pobudo, naj bi se na tem prostoru zagotovilo še 
več dodatnih površin za turistično dejavnost. Po

mojem bi moral biti izbran projekt, ki bo v okolje 
primemo umeščen, donosen in z vsemi sprem
ljajočimi dejavnostmi - skratka nekakšen počitni
ški kompleks z večjimi nastanitvenimi kapacitet
ami. Področje stanovanjskega kompleksa Tičjek 
prihaja v fazo pridobitve gradbenega dovoljen
ja, nakar se prične komunalna ureditev parcel.

Skladno z zakonodajo pripravljamo ustrezen 
občinski prostorski načrt, ki je v fazi dopolnjen
ega osnutka. Imenovali smo posebno komisijo, 
ta je pravkar končala s temeljitim pregledom 
gradiva in načrtovalcu podala svoje pripombe. S 
pregledom želimo ustvariti pogoje za čim bolj 
skladen razvoj in investitorjem omogočiti realiza
cijo predvidenih projektov. Nova zakonodaja 
predvideva na tem področju letos še dodatne 
aktivnosti in v zvezi s tem tudi dodatne stroške. 
Računamo, da bo za to v proračunu potrebno 
zagotoviti okoli 40.000 evrov.

Za letošnjo jesen je predvidena ponovna javna 
razgrnitev, da se seznani javnost. Te pripombe in 
dopolnitve bodo obravnavane in ustrezno dopol
njene v občinskem prostorskem načrtu, na to 
sledi faza sprejema.

- Pesti vas tudi stara šolska stavba in vrtec, ki 
že krepko kličeta po prenovi. Kaj pravijo na re
sornem ministrstvu?

Osnovna šola se že kar nekaj časa ukvarja s 
prostorsko stisko. Intervencijsko smo uredili 
nekaj najbolj problematičnih točk. Vendar se 
zaradi dotrajanosti, izrabe in zastarelosti odpira
jo  vedno nove potrebe. V letošnjem letu planira
mo m enjavo povsem do tra jane kritine na 
določenih objektih v sklopu šole.

Projekt za dozidavo vrtca in osnovne šole je  v 
reviziji. Po opravljeni reviziji bomo pridobili grad
beno dovoljenje. Projekt smo predstavili tudi min
istrstvu za šolstvo, ki nanj ni imelo posebnih 
pripomb. Na podlagi uskladitev smo popravili le 
nekaj manjših podrobnosti. Mogoče je pomem
bno pripomniti, ker smo ljudje vedno polni nekih 
pričakovanj idej in želja, ne ukvarjamo pa se z fi
nancami, da se skoraj tretjina proračuna name
ni za predšolsko in šolsko dejavnost.

- Ste že uspeli povsem odpraviti posledice neu
rja iz ju lija  2008?

Posledice neurja rešujemo skupaj s sektorjem 
za naravne nesreče pri okoljskem ministrstvu. 
Veliko je  bilo že postorjenega na tem področju. 
Najbolj je  problematičen plaz Bočna. Do sedaj je 
občina iz tega naslova počrpala 1.000.000 ev
rov. V letošnjem letu bomo nadaljevali z raziska
vami na zgornjem delu plazu. Na lokalnih in gozd
nih cestah pa bodo predvideni programi za letos 
stali okoli 300.000 evrov.

- V zadnjem  času je  de javnost nekaterih  
društev v občini izrazito oživela. Kaj bi pri tem 
izpostavili?

Menim, da je delovanje društev v občini kar 
pestro in lahko rečem, da se vsako društvo po 
svojih močeh trudi, da izpolni letne načrte. Obči
na jim  s sofinanciranjem njihove dejavnosti pri 
tem tudi pomaga.

»Razveseljivo je tudi to, da so bile v 

letošnjem letu izbrisane vse  

hipoteke na premoženju v lasti 

občine. To je tudi pogoj, da se lahko 

prijavljamo na različne državne in 

evropske razpise, kjer je predpogoj 

delež lastnih sredstev za sofinan

ciranje projektov.«

Bilo je nekaj odmevnih koncertov v katedrali, 
pozimi so bila organizirana predavanja s po
dročja zdravja. Lani sta stopili skupaj turistično 
društvo in čebelarsko društvo ter v sodelovan
ju  še z nekaterimi ostalimi društvi in zagnanimi 
posam eznik i ponovno obud ili nekdaj zelo 
razpoznaven Čebelarski praznik. Občina je  ta 
projekt finančno podprla in upamo, da ga bomo 
letos ponovno organizirali. Zavedam se pa, da 
se brez volje ljudi ali prebivalstva nobena stvar 
ne more udejanjiti.

Pogovarjala se je Marija Lebar

DRUŠTVO PODEŽELSKE MLADINE ŠMIHEL NAD MOZIRJEM

Regijski kviz M ladi in kmetijstvo
V Šmihelu se bo 27. marca odvijal kviz Mladi in 

kmetijstvo 2010 za celjsko regijo. Tamkajšnje 
društvo podeželske m ladine je  lani namreč 
zmagalo na državnem, zato ima letos čast in 
dolžnost organizirati tako regijski kot državni kviz.

Državno tekmovanje v znanju s področja kmet
ijstva razpisujeta Kmetijsko gozdarska zbornica 
Slovenije in Zveza slovenske podeželske mladine. 
V Šmihelu bodo v ta namen na igrišču postavili 
prireditveni šotor, kjer se bodo pomerile ekipe s 
celjskega območja, zmagovalne ekipe vseh reg
ijskih tekmovanj vključno z lanskoletnimi zmagov

alci iz Šmihela pa še aprila na državnem kvizu.
Tekmovalci bodo pokazali svoje znanje s po

dročja zelenjadarstva (kapusnice in stročnice), 
slovenskih avtohtonih pasem v živinoreji, varne 
hrane in delovanja podeželske mladine v evrop
skem prostoru. Na kvizu sodelujejo tričlanske 
ekipe mladih s podeželja, od katerih dva člana 
ne smeta biti starejša od dvajset let, za tretjega 
pa ni starostne omejitve. Po tekmovanju sledi 
pogostitev tekmovalcev in gostov ter zabava z 
duom Peti as.

Irena Drobež



GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Mladi glasbeniki odlični na državnem tekmovanju
Pretekli teden je v Celju in Velenju 

potekalo državno tekmovanje mla
dih glasbenikov. Iz nazorske glas
bene šole se gaje udeležilo sedem 
učencev, ki so na regijskem tek
movanju prejeli zlata priznanja. 
Odlično so se izkaza li tud i na 
državnem nivoju, saj so trije prejeli 
zlata priznanja, dve učenki sta bili 
srebrni, ena bronasta, ena pa je  
prejela priznanje.

V Velenju je potekalo tekmovanje 
iz klavirja in saksofona. Jan Jurjovec 
je v svoji starostni kategoriji iz klavir
ja tekmoval s 33 vrstniki in dosegel 
zlato priznanje, Ana Glušičseje prav 
tako na klavirju pomerila s 15 vrst
niki in dosegla srebrno priznanje. Je 
pa v teh dneh pod mentorstvom 
Tadeje Cigale tekm ovala tudi iz 
znanja solffegia (predmet, ki pred
stavlja nadgradnjo nauka o glasbi). 
Prejela je zlato priznanje, tretjo na-

Zlati f la v tis tk i Manja Pančur (levo) in Sara Lamprečnik z mentorjem 

Jernejem Marinškom (levo) in korepetitorjem  Tonijem Acmanom
(foto: arhiv GŠ)

grado in še posebno nagrado za 
najboljšo izvedeno vajo s klavirjem. 
Na saksofonuje Nika Čopardoseg- 
la bronasto priznanje.

V Celju je  potekalo državno tek
movanje na flavti in petju. Zlati fla
vtistki Manja Pančur in Sara Lam
prečnik sta tudi na državnem nivo
ju  izmed 34 tekmovalcev dosegli 
zlato, Manja pa še 2. nagrado. Na 
tekmovanju iz petja je Mojca Bitenc 
dosegla srebrno priznanje.

Doseženi rezultati letošnjega tek
movanja so ponovno pokazali, da 
Glasbena šola Nazarje spada med 
najboljše in prekaša tudi velike in 
priznane glasbene šole v državi. Za to 
so letos poskrbeli odlični učenci in nji
hovi mentorji Ana Avberšek, Jernej 
Marinšek, Bojan Zeme, Boštjan Ko
rošec in Tadeja Ciga le ter korepetitorja 
Toni Acman in Milanka Črešnik.

Fanika Strašek

OBČNI ZBOR ŽUPNIJSKE KARITAS MOZIRJE -  ŠMIHEL

Za uboge današnjega časa
Delovno srečanje članov Župni

jske karitas Mozirje -  Šmihel se je 
začelo s krajšim  kulturn im  pro
gramom, ki so ga pripravili mladi 
Šmihelčani. Po duhovni misli žup
nika Sandija Korena je  prevzel 
besedo generalni ta jn ik Škofijske 
karitas Celje Matej Pirnat, o pro
gram u dela za leto 2010 pa je 
sp regovo rila  vod ja  A lenka Br- 
ezovnik.

Matej Pirnat je  v predstavitvi vl
oge, ki jo  im a karitas , na jpre j 
spomnil na to, da je  odgovor na 
vprašanje, zakaj potrebujemo ka
ritas, v Svetem pismu. Današnji čas 
po trebu je  de javnega človeka. 
Naloga te dobrodelne organizac
ije je  krepitev pripravljenosti za 
medsebojno pomoč in sodelovan
je, ki najde izraz v celostni pomoči 
sočloveku v stiski. Župnijski karitas

je  v pom oč ško fijska  tako  pri 
izob raževan ju  kot pri duhovn i 
vzpodbudi in zagotavljanju mate
rialne pomoči.

Po izvolitvi članov novega odbo
ra je Alenka Brezovnik, ki ostaja še 
naprej vodja, predstavila program 
dela za leto 2010. Prvi so human
itarni programi, med katere sodijo 
pomoč ostarelim, bolnim, invalid
om in vsem drugim v stiski; pomoč 
vključuje obiske na domu, prevoze 
in spremstvo, plačilo položnic, os
krbo s hrano in še marsikaj. Sred
stva zanje bodo zbrana tudi na do
brodelnem koncertu novembra v 
Mozirju.

Za otroke in odrasle bo karitas 
pripravila delavnice, za sodelavce 
in druge predavanja in duhovna 
srečanja; srečanje bolnikov bo 25. 
maja. Posebno pozornost bodo

Če je šmarna (25.) v postu prav gorko, bo še prihodnjega 
leta toplo.

(slovenski pregovor) ^

člani posvetili podmladku, družinam 
z več otroki in staršem z novoro
jenčki. Karitas se povezuje z drugi
mi organizacijami, priložnost za to 
pa je na zboru predstavila Rezka 
Plaznik iz Društva upokojencev 
Mozirje. To se je namreč pridružilo 
projektu Starejši za starejše, katere

ga nanien je  pomagati starejšim 
nad 69 let, ki živijo na domu.

V razpravi se je pokazalo, da je  
najteže pridobiti nove sodelavce in 
da si zlasti brezposelni bolj kot de
narno pomoč želijo delo, s katerim 
bi si pomagali iz revščine.

Andreja Gumzej

ZAČETNA LITERARNA DELAVNICA

Izliv slapov
Mozirska obm očna izpostava 

Javnega sklada RS za kulturne de
javnosti je v Nazarjah pripravila de
lavnico za člane literarnega društ
va Slap in za mlade literate iz os
novnih šol. Izobraževalni program 
je vodil profesor in pesnik David 
Bedrač, avtor priročnika o pisanju 
Brez uteži.

Program delavnice je bil prak
tično usmerjen. Udeleženci so od 
predavatelja dobili veliko napotk
ov za svoje ustvarjanje. Svojim iz
kušnjam, znanju in veselju do liter
ature so ta večer lahko dodali še 
do jem an je  lite ra tu re  kot znan
stvene vede. Prejeli so tudi veliko 
koristnih informacij o avtorjih in nji

hovih priročnikih s področja liter
arne teorije.

Vsak udeleženec je nato pred
stavil eno od svojih del. Sledila je 
skupna analiza, ki je pokazala, daje 
takšen način izobraževanja za 
vsakega posameznika zelo koris
ten. Predavatelj in slušatelji so ob 
koncu druženja skupaj ugotovili, da 
so pridobili veliko novih pozitivnih 
izkušenj. K temu pa je v veliki meri 
prispevala pestra starostna struk
tu ra  udeležencev. S tovrstn im  
izobraževanjem bodo zgornjesav- 
injski literati nadaljevali letosjeseni. 
Takrat pričakujejo še večje število 
mladih udeležencev.

Fanika Strašek
(  N
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SNEMANJE ZABAVNE ODDAJE POLKA IN MAJOLKA V GORNJEM GRADU

Več kot pet ur glasbe, smeha in sproščenega druženja

Poštar Tony je  z voditeljem M itjo  Grmovškom razdrl marsikatero 

veselo (foto: Marija Lebar)

V gornjegrajskem kulturnem do
m uje pretekli petek v sodelovanju s 
tamkajšnjo občino in kulturnim dru
štvom potekalo snemanje javne 
zabavne oddaje Polka in majolka. 
Zanimanje občinstva je bilo veliko, 
saj so obiskovalci dvorano povsem 
napolnili, kot je bilo videti, pa so v 
prireditvi tudi uživali.

Snemanje je  z dvema krajšima 
odmoroma trajalo več kot pet ur, saj 
so v petkovem večeru posneli kar 
štiri zaporedne tedenske oddaje. 
Producenti oddajo tržijo in jo  je  
mogoče videti na različnih regional
nih in lokalnih televizijah po Sloveniji. 
Tako jo  predvajajo tudi v Mariboru, 
Murski Soboti, na Dolenjskem... Za
četek predvajanj štirih zaporednih 
oddaj iz Gornjega Grada bo na TV 
Celje in TV Mozirje to soboto.

Na odru se je  zvrstilo lepo število 
nastopajočih od blizu in daleč, na-

LJUBNO OB SAVINJI

jveč pajih je bilo iz naših logov. Nas
topila je godba, fokloma skupina 
Krmaniš, harmonikarski orkester, 
pevci narodne in zabavne glasbe, 
instrumentalni s o lis t i... Vsekakor 
vseh res odličnih nastopajočih na

tem mestu ni mogoče našteti. Nji
hovi nastopi so razgreli občinslvo, 
kije postavilo na laž trditve, da smo 
Zgornjesavinjčani preveč zadrža
ni. Burni aplavzi, spodbudno vzk
likanje in veseli vriski so spremljali 
posamezne nastope.

Oddaja ima tudi svojo komično fig
uro, in to je poštar Tony. Skupaj z 
voditeljem Mitjo Grmovškom staPomladno vreme

Frežer GQ3TOSTVO, Mitja Felicijan s.p. 
Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje

razdrla  m ars ikatero  veselo. V 
duhovitosti niso nič manj zaostajali 
nastopajoči v pogovorih z voditel
jem. Ta je  v svoje povezovalno be
sedilo vpletel kratko predstavitev 
občine Gornji Grad, na »tapeti« pa 
sta bila tudi župan Stanko Ogradi in 
poslanec v državnem zboru Jakob 
Presečnik, s katerima so kasneje 
posneli še intervju.

Sama oddaja Polka in majolka, ki 
bo v aprilu praznovala svoj četrti 
rojstni dan, se seli po Sloveniji in sku
ša gledalcem predstaviti značilnos
ti in zanimive ljudi bližnje okolice kra
ja, kjer gostuje. Tako seje v Gornjem 
Gradu predstavil dom ačin Jože 
Božič, ki iz lesa izdeluje pomanjšane 
različ ice naše stavbne kulturne 
dediščine, kot je pastirska bajta ali 
kašča. Oddaja ima tudi humanitar
no noto. Prav v tem času pripravlja
jo  nastop na Koroškem, katerega 
izkupiček je namenjen zdravljenju 
mladega dekleta, ki je zbolelo za 
tumorjem.

Marija Lebar

Rezervacije za zaključene družbe za dogodke, kot so 
rojstni dnevi, birme, obhajila, obletnice...

Po predhodnem dogovoru možno tudi ob nedeljah.

polepšalo jožefovo

Ponudba izdelkov na sejmu je  bila času primerna
(foto: Štefka Sem)

Na jožefovo ljudje že stoletja od 
vsepovsod romajo na Ljubno ob 
Savinji, v rosuljsko cerkev, kije pos
večena temu zavetniku očetov, lju
di, ki trdo delajo, in je priprošnjik v 
gospodarskih stiskah.

Ime Jože in Jožefa ali Jožica je bilo 
v preteklosti med najbolj pogostimi, 
zato je  zelo prijetno na jožefovo 
obiskati sejem na Forštu, kjer se 
čestitke godovnikom vrstijo, času 
primerno pa se razpravlja o pomla

di in začetku pomladanskih del.
Temu primerna je bila tudi ponud

ba blaga na sejmu, saj so lahko obisk
ovalci kupili od čebulčka in fižola za 
sajenje do grabelj, metel in ostale 
suhe robe. Društvo Komen že tradi
cionalno postreže godovnikom in 
ostalim s pokušino domačih izdelk
ov, ki jihje moč tudi kupiti. Med temi ni 
manjkalo kruha, več vrst sira, peci
va, rezancev in domačih pijač.

Štefka Sem



4. TEKMOVANJE HARMONIKARJEV ZA POKAL ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Barbara Kropovšek favorit občinstva

Zmagovalki občinstva Barbari Kropovšek je  nagrado predal Primož 

Zvir (foto: Marija Šukalo)

V mozirskem kulturnem dom uje 
tretjo nedeljo v marcu potekalo 4. 
tekm ovan je  h a rm o n ika rje v  za 
pokal Zgornje Savinjske doline. 
Tekm ovanje sta  p rip ra v ili ha r
monikarski delavnici Primoža Zvi- 
ra in Andreja Raka. Na njem se je  
pom erilo  4 3  fra jtona rjev , ki so 
svoje znanje in spretnost pokazali 
že drugič zapovrstjo. Njihov prvi 
nastop je  bil namreč na predtek
movanju v Radvanjah ali na Reči
ci ob Savinji.

Na m ozirskem  odru so har
monikarji predstavili po dve narod
nozabavni viži različnih avtorjev, te 
je  ocenjevala kom isija v sestavi 
Zmago Štih, Boštjan Podlesnik in 
Zoran Lupine. Slednji je pohvalil obe

harmonikarski delavnici, ki se trudi
ta za dvig kvalitete igranja frajton
arice. Da sta Rak in Zvir pri tem us

pešna, je dokaz nastop mladih tal
entov iz vse Slovenije, ki so v Mozir
ju  osvojili srebrna in zlata priznanja.

V finalnem tekmovanju so v kate
goriji do 10 let po oceni komisije 
največ točk osvojili Klemen Gungl, 
Blaž Drofelnik in Miha Grmek 
Seražin, od 11 do 15 let so najvišje 
ocene dob ili Robi W eiss, Anže 
Počkar in Domen Hohler, v kategoriji 
nad 16 let pa so prva tri mesta zas
edli Jani Pušnik, Sandi Zajc in Erik 
Šavron. Medtem ko je  absolutni 
zm agovalec tekm ovanja postal 
Jani Pušnik, pa je občinstvo za svo
jega favorita izbralo Barbaro Krop
ovšek.

Druženje tekm ovalcev je  bila 
priložnost tudi za sejem harmonik 
in narodnih noš, kjer so novosti 
predstavili različni proizvajalci.

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO LIPA ŠMARTNO OB DRETI

Praznovanje, ki bo ostalo v spominu

Šaljiv nastop o trok v »planinski koči« (foto: Marija Lebar)

V nedeljo, 21. marca, je bilo v avli 
Podružnične osnovne šole Šmar
tno ob Dreti zelo živahno. Skoraj do 
zadnjega kotička jo  je  napolnilo 
občinstvo, ki seje udeležilo proslave 
ob materinskem in starševskem 
prazniku.

Dogajanje na odru so začele, za
pele pa tudi za zaključek prireditve, 
domačinke, ljudske pevke Lipa, ki za 
vsak nastop pripravijo kako novost 
iz bogatega glasbenega izročila 
bližnje šmarške okolice. Navdušil je 
harmonikar Zvonko Krumpačnik in 
O rkester fra jtona rjev  Roberta 
Goličnika. Zazvenelo je petje Fantov 
treh vasi, v goste je prišel Ansam
bel bratov Dobrovnik. Zaigrale in 
zapele so mlade domačinke Moni
ka, Tea, Polona in Anja, iz Ruš pa so

prišli Ruševci, pevci, ki so si ime 
nadeli po divjem petelinu ruševcu, 
ta žal izginja iz Pohorskih gozdov. 
»Zažgal« je tudi Ansambel bratov 
Avbrehts pevko, ki biji v jodlanju kar 
težko našli primerjavo.

Mame in očetje, stare mame in 
dedki, sorodniki in vsi ostali v dvora
ni so bili navdušeni nad nastopom 
otrok iz domačega vrtca in šolarjev 
iz POŠ Šm artno ob Dreti. V 
posameznih prizorih so otroci pri-

še lep čas
kazali, kako sonce prebudi prve 
pomladne cvetke, kako se v planin
ski koči pride do zastonj pijače, kak
šni so hudi gusarji...

Prireditev je zaključil nastop sku
pine Ansabai, ki so pravzaprav ljud
ske pevke Lipa, le da se tako imenu
jejo, kadar svoje ubrano petje sprem
ljajo na ljudske instrumente, kot so 
kuhalnica, metla, perilnik in podob
na »oborožitev«. Na koncu so se pe
vke zahvalile še voditelju prireditve 
Bojanu Štruklju in ga naprosile »še 
za drugič, ker je fk ' fajn«. Da to drži, je 
dokazoval skozi vso prireditev s pos
rečenimi šalami in duhovitimi pogov
ori z nastopajočimi, za kar gaje občin
stvo večkrat nagradilo s smehom in 
aplavzom.

Marija Lebar

Mileni Božič
za 70 let

Kar je bilo danega, naj se 
nadaljuje,

vse, kar je bilo slabega, naj 
se oddaljuje.

Naj sreča, zadovoljstvo 
vsak dan cvetita, naj ves čas 

smeh in zdravje ti v očeh žarita!

Mož Andrej, sinova Boris ( 
in Mitja z družinama

25. marca praznuje

Jožko
svoj 20. rojstni dan.

Takrat, ko vse bi dal za en 
pogled, takrat, ko v glavi je 

strašen nered, 
takrat, ko rad bi spremenil 

svet, takrat si star 20 let.

Vse najboljše tudi Suzani 
za 27. rojstni dan!

Vsi domači



POGLED V PRETEKLOST
Uporabo koles zasledimo v Mezopotaniji že 

pred 5.000 leti. Na začetku so na sploh upora
bljali volovske vprege, glavna težava pa je bila s 
cestami. Šele Rimljani so jih začeli utrjevati in sploh 
graditi. Evropske razmere glede tehnike niso bile 
v ospredju. V starih časih, ko so gradili gradove, 
so uporabljali le volovsko vprego, mnogi viri nav
ajajo celo, da so zemljiški gospodje v pomoč vo
lom radi vpregli tudi ljudi.

Razvoj vozil in način prevažanja tovorov je  po 
razpadu rimskega cesarstva zastal vse do 15. 
stoletja. Ljudje so za potovanja uporabljali jezdne 
konje, tovorni promet pa seje razširil s trgovino 
med narodi. Srednjeveški vozovi niso bili vzme
teni, zato je bilo dolgo potovanje s takimi vozili 
naporno. Najprej so kolesa obešali na jermene 
in stem  vsaj malo ublažili sunke med prevozom. 
V 17. stoletju so se pojavile kovinske vzmeti, tudi 
kolesa so prilagodili boljši vožnji.

NAPREDEK PRI GRADNJI VOZIL
Posebno so napredovali zaradi rednih poštnih 

zvez, ki so jih uvajali povsod, in to s konjsko vpre
go. Tako je bilo na vseh kontinentih in tudi na 
dolgih progah. V Angliji so od leta 1783 prvi za
čeli uvajati prevoz pošte s potniki vred. Baje so 
poštne kočije vozile 16 km na uro. Za tiste čase 
prav velik napredek. Kot primer viri navajajo, da 
so s poštnim vozom leta 1707 potrebovali za 
daljavo 190 km 32 ur, progo Leipzig -  Pariz, kije 
dolga kakih tisoč km, okoli dvanajst dni.

Hitrejši napredek pri gradnji vozil je prineslo 19. 
stoletje, tedaj seje razvilo tudi prevozništvo, in to 
zaradi novega načina gradnje cest, ki ga je izu
mil McAdam (1756-1836). Zato so izdelovali že 
lična vozila, od enoosnih gigov, do razkošnih kočij. 
Nekoliko pa je še zaostajala gradnja boljših vozil 
za tovore.

Mesta so vse bolj uvajala mestni promet. V Londonu 
so od leta 1840 dalje vozili omnibusi in tramvaji na 
konjsko vprego. Ti so baje vozili vse do leta 1915.

NAČIN VPREGE
Sprva je  bila zaradi rabe volov vprega le volovs

ka. Konj seje uveljavljal šele z izumom komata. To 
pa ne pomeni, da so konji mahoma prevladovali 
pri prevozu tovorov. Naj omenimo, da kmetje tiste 
čase niso imeli konj. Če pa so bili pri hiši, je  to bila 
posebnost. Bolj množično se je  konj pojavljal v 
14. stoletju kot vprega v trgovska vozila. Trgovci 
so za svoja vozila dosledno uporabljali konje. Gre 
seveda za potujoče trgovce. Vzporedno so se 
vse bolj pojavljali vozovi za prevoz tovorov. Tudi

Furmani ob Savinji in Dreti (2)
tu so hitro izpopolnjevali primerna vozila za 
določene tovore. Da so se stvari dokaj hitro širile, 
povejo podatki o številu konj v mariborskem 
okrožju. Okoli leta 1780 so našteli 21.204 konj, 
sredi 19. stoletja pa že 24.565. V navedenem 
obdobju v medkrajevnem tovornem prometu 
seveda ni bilo več volov.

ŽELEZNICE IN PREVOZNIŠTVO 
Z uvajanjem železniškega prometa so se stvari 

v m arsičem  sprem enile  -  seveda v škodo 
vprežnih prevoznikov. Predvsem dolge vožnje in 
večje količine tovora je prevzemala železnica. 
Ponekod so se prevozniki združevali v "špedici
je" in se ukvarjali s prevozništvom pohištva, ta 
dejavnost je še konkurirala železniškemu prevo
zu. V naših okoliščinah seje furmanstvo ohran
jalo zaradi prevoza lesa, saj so bili trgovci z lesom 
in škofijsko veleposestvo vezani na kraje, kjer je 
bila edina m ožnost prevoza tovora cesta in 
vprežni vozovi. Seveda pa so furmani pri nas našli 
še veliko dela pri gozdnih delih -  vleka poseka
nega lesa in podobno.

KDO SO BILI FURMANI PRI NAS 
Že večkrat smo opozarjali na spremembe, ki so 

nastale v družinah po kmečki odvezi. Tudi o viških 
delovnih rok smo dosti pisali. Vsekakor so na 
domačijah ostali "strici", ki so poleg dela na kmetiji 
iskali dodatno zaposlitev kot gozdni delavci, spla
varji, pa tudi delo na žagah je bilo zanimivo. Seve
da ne smemo obiti furmane, ki so morda zaradi 
slabših pridelovalnih razmer iskali dodatno delo, 
imeli so krmo in ustrezne hleve, da so lahko skrbeli 
za konje. Vemo, daje na kmetijah zelo primanjko
valo denarja, posebno v času krize po letu 1930. 
V drugo skupino furmanov štejemo "hlapce", ki so 
iskali delo na kmetijah od malih nog. Izvirali so na
jveč iz kočarskih in ofrskih krogov. Na večjih kmet

ijah so imeli pogosto 'konjskega hlapca", kije seve
da tudi opravljal plačane prevoze tovora.

Manj pa je  bilo furmanov, ki so redno delali pri 
podjetjih ali na veleposestvih. Marijingrad je imel 
svoje poseslvo in tudi furmane, ki so jim ljudje rekli 
graščinski hlapci". To poseslvo je imelo konjske 

hleve tako v Nazarjah kot tudi v Gornjem Gradu. 
Prevozniške posle niso opravlja li za tujega 
naročnika, torej le za veleposestvo.

Konjske hlapce so imeli tudi razni trgovci z lesom 
in prekupčevalci. Trgovci, ki so oskrbovali prebival
stvo z raznim blagom, so imeli lažja dostavna voz
ila. So pa bili tudi taki, ki so imeli več parov konj in so 
služili denar tudi s prevozništvom. Čeprav so take 
dejavnosti sodile med obrtne, tedanje oblasti tovrst
nega dodatnega zaslužkarslva niso preganjale. 
Bi pa po vseh predpisih morali imeti taki izvajalci 
prevoznih uslug obrtno dovoljenje.

POŠTNI PREVOZ V NAŠI DOLINI
Najprej moramo ugotoviti, da seje v primerjavi 

s prevoznimi poštnimi dejavnosti po Evropi pri nas 
dostava pošte in prevoz potnikov pojavila rela
tivno pozno. Najprej so pošto prenašali potovci, 
šele leta 1863 so začeli s prevozom pošte iz 
Celja, in to trikrat tedensko. Pošta je vozila do 
Gornjega Grada. Ko pa je začela obratovati sav
injska železnica, so pričeli pošto voziti iz Šmar
tnega ob Paki vsakodnevno. Kmalu pa celo 
dvakrat dnevno.

Po Zadrečki dolini je  pošta stekla šele leta 
1903. Vozna pošta preko Luč do Solčave je 
zaživela leta 1906. Prvi avtobus je pričel pošto 
dovažati leta 1924 in tako izpodrinil vprežno 
poštno dostavljanje. Pozneje so bile avtobusne 
proge po naši dolini pogostejše, zato so nekateri 
avtobusi iz Celja dostavljali redno pošto.

Bomo nadaljevali.

Sščemo stare fotografije
m *  esso

Poštni avtobus, k i je  vozil na progi Šmartno ob Paki-Gornji Grad. Šofer je bil Vlado Kopriva 

(desni). Sliko hrani Muzejska zbirka v Gornjem Gradu.
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OSNOVNA ŠOLA NAZARJE 
Zadrečka cesta 37 
3331 Nazarje

N A Z A R J E

VPISUJE OTROKE V VRTEC NAZARJE IN 
ŠMARTNO OB DRETI ZA ŠOLSKO LETO 

2010/2011

Prijavo za vpis otroka v vrtec Nazarje in Šmartno ob Dreti 
pošljite na OSNOVNO ŠOLO NAZARJE, Zadrečka cesta 37, 

3331 NAZARJE.

Podrobnejše informacije in obrazce za vpis dobite v tajništvu 
OŠ NAZARJE -  tel.št,: 839-13-60, v vrtcu Nazarje -  tel.št.: 

839-13-61, ga. Stanka Cajner in v vrtcu Šmartno ob Dreti -  
tel.št. 5-845-220, ga. Melita Mikek.

Vpis otrok v vrtec Nazarje in Šmartno ob Dreti 
bo trajal do 30.4.2010.

Prednostno bomo upoštevali vloge, ki bodo prispele v času 
razpisa. Prispele vloge po razpisu bomo upoštevali le, če 

bodo to dovoljevale prostorske zmogljivosti.

VOZILI SMO: VW POLO 1.2 TSI

Majhen, a močen 
in hiter

Rdeča barva in novi polo! Spredaj je agresiven in podoben novemu golfu. 

Zadaj je  nežno zaobljen in ima oblikovno zelo samosvoje luči, ki so vseka
kor okras zadnjega dela avtomobila. Na voljo je  s petimi a li trem i vrati. Ni 

kaj, novi polo je  odrasel in je  na ravni golfa samo kakšno generacijo ali 
dve nazaj.

Dolžina je malce pod štirimi metri 
in prostornina prtljažnika je 280 ali 
952 litrov, kar omogoča potovanja 
tudi na daljše izlete, a le, če znamo 
zlagati prtljago v manjše kovčke. 
Njegova notranjost ne razočara in

je na ravni VW »konjušnice«: lepa in 
dolgočasna, a opremljena s kval
itetnimi materiali in z vsem ostalim. 
Vse ima na dosegu roke in vse je 
popolnoma nastavljivo: od volan
skega mehanizma po višini in globi
ni, do sedežev, ki so hkrati trdi in 
udobni.

V sam i vožnji nas najbolj pre
seneti mali motor, ki iz svojega 1,2 
litra  p rosto rn ine  ponuja  prave 
»GTI« užitke ob minimalni porabi 
goriva. VW se je  že nekaj časa 
nazaj odločil zm anjševati pros
tornino motorjev in jih  opremljati 
s kom presorjem  ali turbopuha- 
lom . A lum in ijas ti b iok m otorja  
p rispeva  k m an jšem u tren ju  
gibljivih delov in izpopolnjen vbrizg 
goriva skrbi za primerno mešan
ico, ki o p tim a ln o  zad o vo lju je  
potrebe motorja.

Kar 175 Nm navora je  na voljo 
pri 1.500 vrtlja jih in največja moč 
se konča pri 105 konjičkih. Vse 
skupaj zadostu je  za 190 km /h  
končne h itrosti in pospešek 9,7

sekunde do 100 km /h. In kaj to 
pomeni v praksi? Motor teče tiho 
in nežno. Prva prestava, m alce 
bolj grobo pohodim stopalko za 
plin in navdušenje je  tuka j, saj 
novi polo lepo poskoči in h itro

prestavim v drugo. Tu gre za ena
komerno in hitro pospeševanje 
b rez posebnega  nap re za n ja . 
Zadaj za testnim  polom se pelje 
in trud i audi A6, katerega novi 
polo obvlada z lahkoto. Vse tja 
do nekaj kazenskih točk je  divjaš
ko hiter.

Užitek z njim je  zares velik in, da 
se razumemo: pri 60 km /h v šesti 
prestavi potegne brez upiranja in 
drgetanja, kot dizelski agregati v 
najlepših časih. Zavore in volan
ski mehanizem z lahkoto sledijo 
tem pu  m oto rja , podvoz je  pa 
preseneti z udobjem in odzivnos
tjo, ki vozniku točno pove, kaj se 
dogaja pod kolesi vozila. Lepo. Ne 
da sem pristaš VW, saj moj pas- 
sat stoji na servisu zaradi okvare 
na »pümpe düse« (in jek to rska  
šoba). Ampak, če bo tale polo še 
vzdržljiv, potem mu je zapisana 
lepa prihodnost. Več motorja in 
več avtomobila povprečen smrt
nik zares ne rabi.

Igor Pečnik



K S  Temeljni pojmi
stvarnega prava

URŠKA KRAJŠEK,
sam ostojna pravnica 

v Banki Celje d.d.

Sedaj, ko sem pripravila že kar nekaj prispevk
ov s področja stvarnega prava in sem vam pred
stavila že vse stvarne pravice na nepremičninah, 
je nastopil čas, da vas še enkrat in na enem mes
tu seznanim z vsemi temeljnimi pojmi stvarnega 
prava. Naredimo torej neke vrste povzetek do 
sedaj omenjenih aii obravnavanih pojmov. Potem 
bo lažje nadaljevati z novimi pojmi, z novimi pris
pevki, saj jih boste lažje razumeli.

Stvarnopravni zakonik določa kot temeljne 
pojme naslednje: stvar, sestavina, pritiklina, ne
premičnina, javno dobro, plodovi, zbirna stvar, 
premoženjska pravica in zemljiškoknjižno do
volilo.

Stvar je  samostojen telesni predmet, ki ga 
človek lahko obvladuje, sem pa sodijo tudi ra
zlične oblike energije in valovanja, ki jih človek 
lahko obvladuje.

Sestavina je  vse, kar se v skladu s splošnim

prepričanjem šteje za del druge stvari in ne more 
biti samostojen predmet stvarnih pravic, dokler 
se ne loči od glavne stvari.

Pritiklina je  premičnina, ki je v skladu s sploš
nim prepričanjem namenjena gospodarski rabi 
ali olepšanju stvari, ki se smatra kot glavna.

Nepremičnina je  prostorsko odmerjen del 
zemeljske površine z vsem, kartemu delu pripada.

Javno dobro je  stvar, ki jo  v skladu z njenim 
namenom ob enakih pogojih lahko uporabljamo 
vsi ljudje. Kaj je javno dobro in pogoje za uporabo 
javnega dobra, določajo področni zakoni.

Plodovi so neposreden proizvod stvari, ki so do 
njihove ločitve sestavina glavne stvari, potem pa 
postanejo samostojna stvar.

Zbirna stvar predstavlja več stvari skupaj, ki se 
po splošnem prepričanju štejejo kot ena stvar.

Premoženjska pravica je  v stvarnem pravu 
pravica, ki je  prenosljiva in katere vrednost je 
mogoče izraziti v denarju.

Zemljiškoknjižno dovolilo ali intabulacijska 
klavzula je izrecna in nepogojna izjava osebe, 
katere pravica se prenaša, spreminja, obremen
juje ali preneha, da dovoljuje vpis v zemljiško kn
jigo. Vedno pa velja, da mora biti podpis na 
zemljiškoknjižnem dovolilu overjen.

Lepo vas pozdravljam do prihodnjič!

Prehod na poletni čas
V nedeljo, 28. marca, bomo ob 2. uri zjutraj ure premaknili za 

eno uro naprej. Torej jih bomo premaknili na 3. uro in s tem prešli 
na poletni čas.

m m  t r n u
Utopično bi bilo pričakovati, da bodo izbrane 

in uporabljene arhitekturne rešitve prenovljen
ega trškega jedra v Mozirju pogodu vseh upo
rabnikov. Sprva glasne, iz meseca v mesec pa 
vse bolj tihe kritike nezadovoljnih so sčasoma 
utihnile. Občani so se prenovljenega trga na
vadili.

Čisto vsi pa vendarle ne, kar seje pokazalo pre
tekli vikend. Vandali so se lotili vodnjaka, ki stoji 
sredi trga. Verjetno z brco noge so poškodovali 
zahodno stran spominskega obeležja. Policisti so 
si og ledali dejanje zaenkrat še neznanega 
objestneža ali več njih. Z zbiranjem obvestil, mor
da celo s kakšnega posnetka okoliških kamer, jih 
bodo poskušali poiskati in primerno podučiti o 
primernosti njihovega dejanja.

Benjamin Kanjir

b m a . . .
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PORAST ŠTEVILA ROJSTEV
V teh časih, ko nas vse skupaj še kako skr
bi upadanje števila rojstev v Sloveniji, 
lahko za našo občino objavimo zelo razves
eljive podatke za lansko leto. V letu 1989 
se je v mozirski občini rodilo 222 otrok, 
umrlo pa 199 ljudi -  tako naša občina beleži 
naravni prirastek, s kakršnim se v tem tre
nutku ne more pohvaliti nobena sloven
ska občina. Sicer pa se je v našo občino v 
lanskemletu priselilo 229 ljudi, odselilo pa 
215, tako da se je število prebivalcev naše 
občine v lanskem letu povečalo za 37 ljudi. 
Ob koncu lanskega leta je naša občina štela 
16. 393 prebivalcev, od tega 7980 moških 
in 8413 žensk.

3 O /e t i  ...

NEVERJETNO!
V Gornjem Gradu je bila najdena razgled
nica iz časa izpred prve svetovne vojne. 
Njena podoba ni posebno zanimiva. Pač pa 
je zanimivo to, da je ta ista razglednica po
tovala po pošti z Dunaja v Gornji Grad le 
en sam dan! Oddana je bila na Dunaju 1. 
januarja 1901 in prispela v Gornji Grad 2. 
januarja istega leta, kar lahko nazorno 
potrdita oba poštna žiga. Da ne gre za po
tegavščino, se lahko vsakdo prepriča. Na
jbrž sodi ta dokaz hitre dostave poštnih 
številk v muzej...

UO /e t i  ...

KONEC STAREŽAGE 
VNAZARJU

Letos mineva 70 let, odkar je stekla v 
Nazarjih prva industrijska žaga s štirimi 
polnojermeniki. Ob dograditvi je bilo to 
drugo največje podjetje za primarno pre
delavo lesa v Sloveniji. Odločitev delov
nega kolektiva GLIN Nazarje, da zgradi 
tovarno ivernih plošč, se letos uresničuje. 
Konec februarja je veteranka proizvedla 
zadnji kubik desk. Delavci so še zadnjikrat 
razdrli »španungo« in se poslovili od 
železnih »delodajalcev«. Prostor, kjer so 70 
let z enotnim tempom nihali jarmi težkih 
strojev, bodo sedaj izravnali buldožerji.

Pripravila Tatiana Golob
V ______I _______J
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Zadovoljni z aktivnostjo članov vseh starosti
V gornjegrajskem prostovoljnem 

gasilskem društvu so obdobje od 
lanskega občnega zbora zaznam
ovale izredne volitve, delo društva 
od prevzema dolžnosti pa je  na 
letošnjem povzel predsednik Dra
go Fale, Izrazil je zadovoljstvo nad 
aktivnostmi vseh članov - od najm
lajših do veteranov. Predsednika 
predvsem veseli, da mladi pridno 
stopajo po poteh starejših in da je 
njihovo število veliko. Posebne po
hvale je bila deležna ženska ekipa, 
ki seje pripravila za tekmovanje, za 
katerega moški niso izbrali postave. 
Fale je  omenil, da potekajo pogov
ori za nakup novega vozila.

V Icyiskem letu so po besedah 
poveljnika Jakoba Filača ml. opravili 
osem intervencij, veliko so delali na 
preventivi, saj so pregledali hidrant- 
no omrežje v kraju, opravili požarno 
vajo v šoli in organizirali preven
tivno akcijo v občinskem merilu, kjer 
so v domu za starostnike reševali 
s tare jše občane iz gorečega 
poslopja.

Draga Faleta predvsem veseli, da 

mladi pridno stopajo po poteh 

stare jš ih
(foto: Štefka Sem)

Poleg rednega izobraževanja, 
usposabljanja in sodelovanja na 
tekm ovanjih , gasilcem  veliko 
pomeni tudi maša pri svetem Flor
janu, njihovemu zavetniku. Gasilci 
so od 90-letnega Feliksa Ugovška, 
ki je  njihov najstarejši član, prejeli 
fo tografijo  gasilske godbe Gorn
jega Grada iz leta 1937, ki bo našla 
častno mesto v njihovem domu. 
Podeljenih je  bilo veliko odlikovanj 
in priznanj za napredovanja v čin, 
predstavnice nežnejšega spola pa 
so bile ob prazniku žena obdarjene 
s cvetjem.

Štefka Sem

MLADI GASILCI PGD GORNJI GRAD

Nabirajo izkušnje za
prihodnost

PLANINSKO DRUŠTVO REČICA OB SAVINJI

Obeležili tri desetletja 
delovanja

Predsednik mladinske komisije Henrik Strnad in Darja Fale sta 

najbolj zaslužna za delo z mladimi (foto: Štefka Sem)

Po besedah Stanka Gaspariča 

rečiški planinci niso pozabili na 

izobraževanje
(foto: Marija Šukalo)

Preteklo leto je  bilo za rečiške 
planince v znamenju 30-letnice 
delovanja društva, zato so številne 
aktivnosti usmerili v praznovanje 
jubileja. Ob tej priložnosti so izdali 
publikacijo, v kateri so predstavili 
tri desetletja svojega delovanja.

Uspešno so izpeljali tudi akcijo 30 
vrhov za 30 let. V njej so evidenti
rali skoraj tris to  udeležencev, ki 
bodo svojih  30  vrhov vp isa li v 
poseben dnevnik in tako osvojili 
priznanje.

Rečiški planinci so lani izvedli vse 
naloge po začrtanem planu dela. 
Vodniški odsek seje trudil za dobro 
organizacijo in izvedbo izletov, zato 
ni naključje, da so bili realizirani vsi 
predvideni izleti in pohodi v gore. 
Planinski podmladek je ob pomoči 
mentorjev v okviru krožka v vrtcu in 
osnovni šoli razvija l veselje do 
gibanja v naravi in neposredno 
spoznaval bližnje vzpetine.

Po besedah predsednika drušh/a 
Stanka Gašpariča niso pozabili na 
izobraževanje. Tako so lani pridobili 
enega člana gorske straže, dva 
nova vodnika, enega pa poslali na 
licenčno izpopolnjevanje, slednje je 
opravil tudi en markacist.

Kljub dobremu delu v društvu je 
bilo na občnem zboru slišati nekaj 
kritičnih besed nadzornega odbo
ra, ki je  izpostavil gospodarnost 
društva. Čeprav je bilo predvidena 
nabava varovalne opreme, to lani 
ni bilo realizirano. Prav tako so pre- 
pričani, da so visoki stroški pri 
pripravi praznovanja presegajo 
zmožnosti društva.

Marija Šukalo

Mladi gasilci, člani prostovoljnega 
gasilskega društva v Gornjem 
Gradu so se zbra li na svojem 
občnem zboru. Zadevo so vzeli sk
rajno resno, saj jih je obiskalo več 
gostov, med njim i župan Stanko 
Ogradi ter predsednik in poveljnik 
društva, Drago Fale in Jakob Filač 
ml.. Mladi delegati so v svojih po
ročilih povzeli delo, ki so ga opravili. 
Uspešno so sodelovali na mnogih 
tekmovanjih in kvizih, v športno- 
gasilskih disciplinah in orientaciji. 
Tako si želijo tudi nadaljevati, zato so 
se na društvo obrnili s prošnjo za

več finančnih  sredstev za ures
ničitev njihovih želja.

»Vse leto se bomo izobraževali in 
skušali pridobiti čim več preventivnih 
značk, veščin in celo še kakšen čin, 
saj nam bo to še kako prišlo prav, ko 
bomo stopili v vaše vrste,« so zapisali 
v poročilu. Za letos načrtujejo izlet in 
igre pred gasilskim domom. Poh
valne besede udeležencev in veliko 
število podeljenih priznanj za delo, 
veščine in preventivnih značk kaže, 
da se v Gornjem Gradu za prihodnost 
gasilstva ni treba bati.

Štefka Sem



PRAVLJIČNI VEČER V KNJIŽNICI MOZIRJE

Čarobna domišljija rešila princesko

Otroci so pripovedovanje solčavskega pastirja sprem ljali odprtih ust
(foto: Tatiana Golob)

Pridnim pravljičarjem , ki teden

sko obiskujejo pravljično urico v 

Knjižn ic i M ozirje  a li mesečno v 

dragih krajevnih enotah knjižnice, 

so knjižničarji pripravili razburljivo 

presenečenje. Vsi so b ili vabljeni 
na skupni podvig reševanja ugra

bljene princeske iz krempljev hu

dobnega zmaja.

P rav ljičn o  p redstavo , katere 
posebnost je  bilo aktivno sode
lo va n je  o tro k  v z g o d b i, so 
pripravili in izvedli člani Kulturno- 
um etn iškega kluba Potovke iz 
M ozirja . Svež p ris top  skozi lo
kalno obarvano pravljico o sol
čavskem zm aju Lintverju je  pri
te g n il o tro ke , ki so p rip o ve 

dovan je  so lčavskego  p a s tirja  
sprem lja li odprtih  ust. Da pa je 
p rav ljica  povsem  zaž ive la , so

poskrbeli pravljični liki; Žalik žene, 
čevlja rček, pas tirica , godec in 
princeska, vseskozi pa se je  med

knjižnim i poličkam i skrival straš
ni zmaj. Otroci niso oklevali, ko so 
bili povabljeni na nevarno pot re
ševan ja  ugrab ljene  princeske. 
Pogumno so korakali po knjižnici, 
razreševali v  uganko zakrinkane 
uroke in se vedno bolj približevali 
ubogi princeski.

Več kot 40  p ravljičarjev in nji
hovih staršev iz vse doline je  še 
pravi čas s čarobnimi zelišči in ve
liko čarobne dom išljije pregnalo 
večglavega zm aja in ugrabljeno 
princesko rešilo težkega ujetništ
va. V znak njene hvaležnosti so si 
prislužili zmajev zob, ki jih  bo še 
dolgo spominjal na njihovo junaš
tvo in pravljično urico.

Tatiana Golob

SVET ZA PREVENTIVO IN VZGOJO V CESTNEM PROMETU IN OŠ LJUBNO

Za varnost otrok lahko veliko naredimo sami

Proces-PDF d.o.o., Brezje 9d, 3330 Mozirje 
Tel: 03/839 52 81, GSM: 040-431 591 (Filip Pavlin), filip .pavlin@ gm ail.com

Foto: Hannah Per^ J * « ,  .
Garantirano razvedrilo za vso družino.

Pomagamo vam izboljšati vase kolesarske izkušnje, in sicer na 
različne načine, kot na primer s pomočjo ustreznih in varnih 
pripomočkov, natančnim servisom z garancijo, neodvisnim 
svetovanjem, idr.

Vam z veseljem na voljo usposobljen svetovalec in serviser 
* Certifikat SBCU Specialized University

Brezplačni kupon za varnostni pregled kolesa + 
nasvet strokovnjaka + DARILO!

Še danes pokličite za rezervacijo! Izrežite kupon in se oglasi

Anim atorji so predstavili pravilno uporabo otroških varnostnih 

sedežev in varnostnih pasov (foto: ŠS)
Svet za preventivo in vzgojo v ces

tnem prometu (SPV) občine Ljub
no in Osnovna šola Ljubno sta 9. 
marca pripravila prireditev Pasav- 
ček. Večnamenski prostor v šoli so 
napolnili otroci Iz vrtca in učenci 
prve in druge triade osnovne šole. 
Projektje namenjen izboljšanju pro
metne varnosti, predvsem pa spod
bujanju pravilne uporabe otroških 
varnostnih sedežev ter varnostnih 
pasov med vožnjo v avtomobilu.

Otroci so na prireditvi prepevali in 
igrali na temo varnosti v cestnem 
prometu ter razstavili svoje izdelke 
na to temo. Objavljeni so bili rezultati 
ankete o uporabi varnostnih pasov. 
Ti so pokazali spodbudne rezultate.

Pravilno uporabo otroških varnos
tnih sedežev in varnostnih pasov so 
predstavili animatorji SPV. Na nalet- 
nih tehtnicah so prikazali, kakšne

sile se sprostijo ob trku avtomobila. 
Beseda je  tekla o vsem, kar je za 
varnost otrok v prometu pomem
bno. Sodelujoči so imeli še možnost 
preizkusiti razne pripomočke. Zelo 
oblegan je  bil napihljiv pasavček, 
saj so otroci lahko preizkusili, koliko 
centimetrovjim še manjka, da bodo 
v avtomobilu lahko sedeli spredaj.

Prireditev je  spremljal policist iz 
mozirske policijske postaje, ki ga 
otroci že dobro poznajo, saj jih v šoli 
večkrat obišče. Poudaril je, da je 
zelo pomembno, da se v avtomobi
lu ne pozabijo pravilno privezati z 
varnostnim pasom, kajti tojim  lahko 
reši življenje v primeru nesreče.

Sodelujoče je pozdravila županja 
Anka Rakun, ki seje povabilu na pr
ireditev z veseljem odzvala, nekaj 
besed je  otrokom spregovorila tudi 
pomočnica ravnatelja Ana Kamplin.

Marija Ermenc, ki na šoli skrbi za izva
janje tega projekta, upa, da bo tovrst
no ozaveščanje in izobraževanje
otrok postala stalnica. Največ veselja

: :

so otroci pokazali ob prihodu Pasavč- 
ka, ki je z veseljem objel vsakega 
otroka in se fotografiral z njimi.

Štefka Sem
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S svetovnim prvenstvom v Planici seje končala 
letošnja sezona smučarjev skakalcev. Rekord
no število gledalcev in fantastična atmosfera 
samo potrjuje veličino prireditve pod Poncami, ki 
je vedno na najvišjem nivoju tako organizacijsko 
kot tekmovalno, vedno pa je  nesporna tudi 
pripravljenost največje letalnice na svetu.

Štirje dnevi tekmovalnega dela svetovnega 
prvenstva so dali nove junake, med njim i je 
ponovno izstopal, kdo drug kot letošnji dvakrat
ni olimpijski zmagovalec in zmagovalec skup
nega seštevka svetovnega pokala, Švicar Si
mon Amman. Njegovi nastopi so že kar izven 
serijski, saj je  poleg naslova svetovnega prvaka 
z 236,5 metri popravil še osebni in državni re
kord. Res je  bil razred zase, to pa velja tudi za 
ekipo Avstrije, ki je  v ekipni tekmi za kar sto točk 
p rem aga la  svoje na jb liž je  konkurente  
Norvežane.

Od slovenskih orlov je  200 metrov kot za šalo 
premagoval le naš najboljši letalec Robert Kran
jec, ki je v tekmi posameznikov osvojil odlično 
peto mesto, medtem ko se mu ostali naši niso niti

Navijači z Ljubnega ob Savinji v družbi Primoža Pikla (čepi t re t j i z leve) in še vedno 

svetovnega rekorderja v poletih, Norvežana Björna Einarja Romörena (sto ji šesti z desne)

približali. Še v četrtekje dobro kazalo zgornjesav- 
injskemu reprezentantu Primožu Piklu, ki se je 
preko kvalifikacij brez težav prebil na individual
no tekmo, potem pa v petek, v najbolj pomem

bnem poletu prve serije naredil napako in ostal 
brez uvrstitve, na koncu pa celo še brez ekipnega 
nastopa.

Franjo Pukart

Andrej Terglav s.p. 

Andraž 96b 

3313 Polzela

Tel.: 03/572-06-73  
GSM: 041/2

•  Beljenje notranjih površin in fasad
•  Dekorativni opleski
•  Izdelava izolacijskih fasad
•  Delo na višini z dvižno koi

N /
>saro

Hotel Plesnik
*  * ■» *

Vsako soboto in nedeljo 
Vam nudimo družinska kosila po 
ceni lo.oo EUR.
Otroci do io. leta imajo kosilo brezplačno 
(en otrok na eno odraslo osebo).

Vljudno vabljeni! 

Vaš Hotel Plesnik ****
Tel.: 03-839 2300

Š p o r t , O g l a s i

SVETOVNO PRVENSTVO V SMUČARSKIH POLETIH - PLANICA 2010

Robert Kranjec peti, ostali naši slabo

SMUČARSKI IZZIV NA G0LTEH

Henrik Pavlovič najbližji Karničarjevemu času
Smučarski center Golte je bil sredi 

marca gostitelj zadnje postojanke 
»bele karavane« smučarskega izzi
va. Snežno športna zabava se je  
odvijala na Starih stanih, kjer je bil 
smučarski izzivalec na veleslalom
ski progi človek, kije smučal z najviš
je gore sveta, Davo Karničar.

Davo, ki je  odličen sm učar, je  
tokrat smučal bolj izzi(valno) in kar 
nekaj ljubiteljev belih strmin je  žele
lo ujeti njegov čas. Le Henrik Pav
lovič se mu s štirim i desetinkami 
sekunde zaostanka najbolj približal, 
za kar je prejel posebno nagrado. 
Za aktivne udeležence športno an-

Henrik Pavlovič (levo) je  za slovenskemu alp in istu In ekstremnemu 

alpskemu smučarju Davu Karničarju zaostal le š t ir i desetinke 

sekunde

imacijskih igerje poskrbela "izzival
na" skupina Okej. Skratka, dogajan
je ob progi in v ciljni areni je  bilo zelo 
pestro.

Da je  bila veleslalomska proga 
dobro pripravljena, so poskrbeli 
skrbniki Smučarskega kluba Gozd
nik iz Žalca. Udeleženci srečanja so 
lahko testirali smuči različnih proiz
vajalcev. Tisti, ki so želeli svoje 
smučarsko znanje obnoviti, so se 
lahko priključili članom slovenske 
demonstratorske vrste. Za pestrost 
program a je s svojim i šalam i in 
dovtipi poskrbel Franci Podbrežnik.

Marija Šukaio



ČITALNIŠKI VEČER Z MATEVŽEM LENARČIČEM

Pot pomembnejša od cilja
Člani Kultumo-umetniškega društva Utrip so v Poljanah 

pripravili Čitalniški večer. Gost srečanja je bil diplomirani 

biolog Matevž Lenarčič z Rečice ob Savinji. Z mojstrom fo

tografije, avtorjem večih fotomonografij in prvim človekom, 

ki je z ultra lahkih letalom obletel svet, se je pogovarjal mod
erator Jože Tlaker.

Z mojstrom fo togra fije , avtorjem večih fotomonografij in prvim 

človekom, ki je z u ltra  lahkih letalom obletel svet, Matevžem 

Lenarčičem (levo) se je  pogovarjal Jože Tlaker (foto: MŠ)

RAJE V HRIBIH KOT 
PREDAVALNICAH

Otroška leta je Matevž preživel v 
rodnih Trbovljah ob mami učiteljici, 
ki je vodila planinski krožek. Tako sta 
z bratom Markom ob sobotah z njo 
pogosto hodila na različne planin
ske pohode. Nato so prišla gimnaz
ijska leta, za katera je Matevž pov
edal, da so bila živa groza v njegov
em življenju: »Nalogo je bilo potreb
no točno tedaj pisaf, ko so rekli, učif 
tedaj, ko so rekli, in navadno si bil 
vprašan točno tedaj, ko se nisi nič 
naučil. Kar nekaj je  b ilo  takih 
učiteljev, ki so mi grenili življenje,«je 
bil duhovit Lenarčič, žena Katarina 
pa ga je zbodla, da se je za študij 
biologije odločil prav zaradi njene 
mame, kije  poučevala ta predmet.

Čas, prebit na fakulteti, je  lažje 
prenašal: »Na predavanjih si bil ali 
pa te ni bilo, si šel na izpit ali pa ne, si 
ga naredil ali pa tudi ne in si ga pon
avljal. Zato seje temu primerno tudi 
študij zavlekel, saj sem tedaj raje kot 
v predavalnici bil v hribih. Faks me 
je videl le na vajah,« seje hudomuš
no muzal človek, ki gaje potna Reči
co prinesla »silom prilike«, saj sta z 
ženo dokončala hišo njenih star
šev.

S FOTOAPARATOM 
NA VSE POTI

Ljubitelj narave in gora je v obdo
bju »plezalstva« izgubil zelo dobre
ga prijatelja Nejca Zaplotnika, ki se 
je ponesrečil v gorah. Tragična smrt 
je bila Lenarčičeva prva izkušnja s 
smrtjo in velik šok. V spomin nanj je

svoje izkušnje in doživetja s patag- 
onijskih vrhov popisal v knjigi Smisel 
in spoznanje. Leta 1988je prejel lit
erarno nagrado Nejc Zaplotnik. 
Njegova prva redna služba je  bil 
tedanji zavod za spomeniško var
stvo v Celju, kjer se je  ukvarjal z 
ekologijo in pripravljal temelje za us

tanovitev krajinskih parkov Golte, 
Logarska dolina.

Fotoaparat je njegov stalni sprem
ljevalec že od njegovega plezal
nega obdobja. Prepričanje namreč, 
da je človek nečimrno bitje in tisto, 
kar počne, želi pokazati tudi drugim 
prav zaradi svojega potrjevanja in

dokazovanja ter zaradi odziva oko
lice na to, kar počne. Kljub temu je 
avanturist Lenarčič prepričan, daje 
pot pomembnejša od cilja. »Vsi cilji, 
ki s ijih  človek zada, ga samo obre
menjujejo, saj jih  želi uresničiti za 
vsako ceno in potem izgubijo svoj čar. 
Pomembnejša je pot, tudi uživanje v 
pričakovanju uresničitve tega cilja. 
Pomembnejši je trenutek, ki ga živi
mo, sedaj in tu.«

UJETI POGLEDI PTIC
Rečičani Lenarčiča poznajo kot 

izkušenega letalca, le redki pa vedo, 
daje pilot postal spletom okoliščin. 
Sprva seje namreč ukvarjal zjadral- 
nim padalstvom in prvi let z inštruk
torjem ga je navdal s strahom. A 
veliko število ur in občutek svobode, 
ko je  lebdel pod ali nad oblaki, je 
pripomoglo tudi k odločitvi, da se 
poda na fo togra fsko  pot na 
Kamčatko. Pot na Kamčatko se je 
spreobrnila v pot okrog sveta. O 
svoji veliki avanturi, spletu pus
tolovščin, je izdal tudi knjigo, ki jo je 
naslovil Okrog edinega sveta. Na 
poti je veliko fotografiral in dela ob
javil v istoimenski fotomonografiji. 
Sledila je še zbirka fotografij Alp pod 
naslovom Alpe - kotjih vidijo ptice, v 
začetku letošnjega marca pa še 
Slovenija izpod neba.

Sedaj Matevž Lenarčič ob družini, 
kije pripomogla k temu, daje vse do 
sedaj zastavljene cilje tudi dosegel, 
malo »počiva« in dela načrte za pri
hodnje, a jih v večeru, kjer je razgrnil 
delček lepot sveta, Alp in Slovenije, 
ni želel razkrivati.

Marija Sukalo

MONOKOMEDIJA ALEKSANDRA RAJAKOVIĆA

»Bolje je biti "iefur" v Sloveniji, kot Janez v Bosni!«
Monokomedija Čefurji raus! je v 

soboto, 13. marca, za dobro uro 
tako rekoč priklenila gledalce na 
sedeže v dvo ran i ku lturnega 
doma na Ljubnem ob Savinji. Do
bro urico smeha in sočutja je  iz 
g leda lcev izvleke l ig ra lec  Ale
ksander Rajakovič -  Sale. Aktual
no prob lem atiko  priseljencev v 
Sloveniji je opisal kot Marko Đorđić, 
»čefur« iz ljubljanskega predmest
ja Fužine

V Fužinah ima človek lahko so

sede ali »komšije«. Tam je pose
danje pred blokom fužinski na
c io n a ln i šport. »Najbrž je  to  v 
vsakem naselju, toda na Fužina
ma je ta panoga razvita do maksi
muma,« se je  pohvalil. Kot sin 
p rise ljencev  iz Bosne je  brez 
dlake na jeziku pripovedova l o 
težavah doma, v šoli, na treningih, 
o policiji in o drogah. Pripovedoval 
je  v sebi najljubšem jeziku, »če- 
furščini«, ki je  mešanica sloven
ščine, jezikov bivših jugoslovan

skih držav in uličnega slenga. Tip
ično usodo čefurja v Sloveniji je 
njegov oče hotel prikriti tako, da 
ga je  poslal v porušeno Bosno, 
kar sinu ni bilo všeč. Zave se, da je 
bolje biti »čefur« v Sloveniji kot 
Janez v Bosni. V monologu je Ra
jakovič oživil kar 22 likov.

Štefka Sem

Pripoved Đorđića vsebuje obilo šal 

na račun »čefurjev«
(foto: Štefka Sem)



MLADI IŠČEJO IN NAJDEJO PRILOŽNOSTI

Petnajstle tn i Miha G rudnik iz 
Nazarij je dijak 1. letnika Gimnazije 
Ledina v Ljubljani. Posebno nadar
jen je za učenjejezikov. Poleg učen
ja  nemščine in angleščine s e je  
pred dvema letoma sam, preko in
terneta, začel učiti japonšč ino . 
Učenje je nato nadaljeval s pomoč
jo  inštruktorice.

Z velikim zanimanjem je na inter
netu prebral razpis japonske am
basade za evropsko izmenjavo di
jakov od 15 do 18 let. Iz vsake ev
ropske države naj bi v izmenjavo 
vključili dva dijaka, in sicer enega za 
pet mesecev in enega za en

mesec. Miha seje takoj prijavil.
K prijavi je  b ilo potrebno v an

gleškem jeziku predložiti: samo- 
predstavitev, svoje želje in pričako
vanja ter pismo družini, pri katerih 
bodo dijaki nastanjeni. Iz Slovenije 
seje prijavilo 70 dijakov. V drugi krog 
izbora so bili povabljeni po štirje 
kandidati za vsak termin. Med njimi 
je bil tudi Miha. Po uspešnih testih iz 
angleščine in intervjujem z japon
skim ambasadorjem so ga obvesti
li, da je  izbran za petmesečno bivan
je na Japonskem. Sedaj čaka samo 
še uradno pismo in določitev kraja, 
kamor bo odpotoval.

Miha bo na Japonskem obiskoval 
njihovo šolo, živel bo pri družini in se 
družil z vrstniki iz vsega sveta. Zanj 
boto velika izkušnja in priložnost, ki 
je nikakor noče izpustiti. Seveda ima 
pri tem podporo staršev in tudi pro
fesorjev na gimnaziji, saj bo moral 
odsotnost pri pouku v celoti nado
mestiti.

Fanika Strašek

Miha Grudnik si že od malega želi 

videti Japonsko in vse kaže, da se 

mu bo želja uresničila
(foto: Fanika Strašek)

DRUŠTVO TABORNIKOV ROD SOTOČJE NAZARJE

Z udarniškim delom do novih pridobitev
Taborniki rodu Sotočje so pretek

lo leto pričeli z z im ovanjem  na 
tabornem prostoru na Lazah, skozi 
vse leto pa so se udeleževali vo- 
dovih srečanj. Ta so za medvedke 
in čebelice potekala v nazorski os
novni šoli pod vodstvom mentorice 
in starešine rodu Zvonke Zakrajšek, 
za vodnike pa na Lazah.

V okviru taborniških aktivnosti so 
aprila pripravili očiščevalno akcijo 
in kresovanje ob prvem maju. Ob 
zaključku šolskega leta so organ
iz ira li taborjen je  in se udeležili 
taborniškega m nogoboja v jam i

Pekel v Šempetru. Oktobra so jo  šli 
na Čreto, kjer so p risostvova li 
spom inski proslavi v spomin na 
borbe v drugi svetovni vojni. Ob kon
cu leta so gostili mozirske skavte, ki 
so jim  prinesli luč miru iz Betlehe
ma. Svoje aktivnosti so dopolnili tudi 
s sproščanjem v zimskem času na 
sankanju, jeseni na kostanjevem 
pikniku.

Ob brunarici so lani naredili večji

Mentorica in starešina rodu Zvonka

Zakrajšek
(foto: Marija Šukalo)

nadstrešek, ki bo v prihodnje 
omogočal bolj kvalitetno delo tudi v 
deževnem času, od tabornikov pa 
je terjal veliko udarniškega dela in 
finančn ih  sredstev. T e je  poleg 
sponzorjev delno prispevala nazor
ska občina.

Na občinska sredstva taborniki 
računajo tudi letos, je bilo razbrati 
iz investicijskega plana in načrta 
dela, ki so ga podali na rednem let
nem občnem zboru. Želijo namreč 
urediti še tuše, razširiti spalni del 
brunarice in urediti okolico.

Marija Šukalo

ZIMOVANJE NA LAZAH

Kam je šel sneg za krplje?
Taborni prostorna Lazahje vzim- 

skih počitnicah zaživel. Taborniki 
rodu Sotočje Nazarje so pripravili 
zimovanje, ki je bilo prepredeno s 
številnimi aktivnostmi. Tako so se 
medvedki in čebelice ter gozdovni
ki in gozdovnice ob svojih vodnikih 
učili bivakiranja in utrjevali znanje iz 
taborniških potnih znakov ter dru
gih veščin.

Tokratna rdeča nit druženja lju
b ite ljev  narave so b ili kožuhi. 
Obiskali so lovca in se poučili o 
hranjenju živali v zimskem času. 
Izdelali so krmilnice in valilnice ter 
poskrbeli za hrano ptic. Naredili so 
tudi krplje za hojo po celem snegu, 
a jih  žal niso mogli preizkusiti, ker

mm ma 
s t i l i n e

je ta že skopnel. Zato pa so lahko 
preizkusili svojo iznajdljivost na 
nočnih pohodih, se sproščali ob 
igrah in peli ob tabornem ognju. Z 
njim so, kot je  taborniška navada, 
konča li dan. Medtem ko je  za 
nem oteno izva jan je  p rogram a 
poskrbel taborovodja Denis Hren, 
je starešina Zvonka Zakrajšek skr
bela za ku lina rično  razva jan je  
udeležencev.

Marija Šukalo

Medvedki in čebelice, gozdovniki in 

gozdovnice so naredili krplje  za 

hojo po celem snegu, a sneg jim  je 

Skopnel (foto: Marija Šukalo)



Š p o r t , O r g a n iz a c ij e

ŽENSKI NOGOMETNI KLUB RUDAR SKALE

Škalčanke začele spomladanski del z dvema
zmagama

Igralke ŽNK Rudar Škale so na prvi tekmi spom
ladanskega dela 1. slovenske ženske nogometne 
lige prikazale odlično igro in dosegle to, kar jim  v 
zadnjih sedmih letih ni uspelo. Zmagale so proti 
favorizirani ekipi ŽNK Krka ter s tem prekinile se
demletni urok.

Že na začetku tekme so pokazale, da ne bodo 
popustile pod pritiski statistike in napovedi, ki so

bile na strani ekipe iz Novega mesta. Imele so kar 
nekaj priložnosti. Za vodstvo 1:0 je  po odlično 
odigrani akciji zadela Lučanka Monika Robnik in 
tako doprinesla v ekipo moč, da so Škalčanke še 
bolj strnile vrste in dokazale, daje vse mogoče.

Po premoru ob polčasu je Krka za nekaj časa 
prevzela pobudo in v50. minuti sstrelom vzgornji 
desni vratarjev kot izenačila na 1:1. Toda Škalčanke

se niso dale. Z dobrimi predložki napadalk so si 
ustvarile še nekaj priložnosti. Končni rezultat 2:1 
je  v 68. minuti s strelom iz 30 metrov postavila 
Moira Murič. S skupnimi močmi in timskim duhom 
so dekleta sebe in celotno ekipo pripeljale do prve 
spom ladanske zmage, za kar lahko največ 
zaslužkov pobere trener članske ekipe Dušan 
Uršnik. Pohvalimo lahko vse igralke, med njimi tudi 
Zgornjesavinjčanke - debitantko med članicami 
Marušo Sevšek, Moniko Robnik in Majo Bric.

Preteklo nedeljo so dekleta odigrala 2. tekmo 
spomladanskega dela in iz gostovanja pri ŽNK 
Jevnica domov pripe lja le  tri točke. Za to je 
zaslužna celotna ekipo, največjo pohvalo pa si 
zasluži najbolj razigrana med njimi, Monika Rob
nik, podajalka pri prvem golu za vodstvo z 0:1, ki 
ga je  v 46. minuti zadela Anja Antolič. Zaradi 
manjše poškodbe je  trener Uršnik v 51. minuti 
zamenjal Marušo Sevšek. Deset minut kasneje 
je sledilo drugo povišanje rezultata. Za 0:2 je za
dela Robnikova. Koncentracija je po drugem 
zadetku malo padla in dekleta iz Jevnice so v 67. 
minuti rezultat znižale na 1:2. Toda kaj več kotto 
jim  ni uspelo. Škalčanke so se prebudile iz kratke
ga spanca in tekmo uspešno odigrale do konca.

V soboto bo v Velenju reprezentančna kvali
fikacijska tekma za SP med Slovenijo in Armeni
jo. Prvensh/o pa se nadaljuje 31. marca, ko bodo 
Škalčanke gostile ekipo ŽNK Dornava.

Ana KosNogometašice ŽNK Rudar Škale so se takole veselile zmage (foto: Tina Marolt)

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Na Farban« v letu dni več kot 1.500 obiskov
Sedaj že tradicionalna akcija kolesar-pohod- 

nik, ki jo  pripravlja Planinsko društvo Nazarje, je 
konec lanskega leta zaključila še en krog. Zaradi 
slabih vremenskih razmer v januarju in februar
ju je uradni zaključek s podelitvijo nagrad potekal 
prvo marčevsko nedeljo.

Prostori društvene koče PD Nazarje Farbance 
so bili ob uradnem zaključku akcije napolnjeni do 
zadnjega kotička. Lani je bila koča s strani kole
sarjev obiskana 534-krat in s strani pohodnikov 
kar 985-kra t. V knjigo, nam enjeni vpisu 
udeležencev akcije, so se ljubitelji planin v letu 
dni torej vpisali kar 1519-krat.

Med kolesarji je do koče največkrat, 55-krat, 
prikolesaril Bojan Golob, z 42 vzponi mu je  sledi
la Zalka Grudnik, tretje mesto pa je s 30 vzponi 
zasedel Matjaž Filčič. Pohodniki so bili še bolj zag
nani, saj je zmagovalec, Miran Kreti, Farbanco 
peš obiskal kar 66-krat, Jože Pogorelčnik 65-krat 
in Zora Štruclj 49-krat. Letošnje leto je postala 
pohodnikom zanimiva tudi daljša pot iz šmarčke 
strani, na katero so se največkrat podali Marjan

Remic, Adi Govek in Tatjana Remic.
Tudi otroci radi pridejo na Farbanco, tako peš 

kot s kolesom. V skupnem seštevku njihovih 
vzponov sije  prvo mesto zaslužil Aleks Krajner s

27 vzponi, sledila mu je Klara Krajner z 18 vzpo
ni, tretje mesto pa je pripadlo Zali Ostruh, ki seje 
tja povzpela petkrat.

Tatiana Golob

Dobitn iki priznanj, ki so se najbolj izkazali v akciji kolesar-pohodnik



PRVA FINALNA TEKMA KONČNICE 2. SLOVENSKE FUTSAL LIGE

(Pre)visok poraz v Divali

Težko pričakovan obračun zma
govalcev vzhoda in zahoda so na 
prvi tekmi v Sežani prepričljivo do
bili domačini. Zaslužena zmaga je 
plod taktično dovršene in strpne 
igre ekipe, ki ima v svojih vrstah kar 
nekaj izkušenih nekdanjih  rep
rezentantov in nenazadnje enega 
najboljš ih  igralcev slovenskega 
malega nogometa zadnjih let, Da
vorina Šnofla.

Prav slednji je  bil z razigravan- 
jem  soigralcev nerešljiva uganka 
tako za »graščake« kot za njihove
ga trenerja Peziča, k ije  prvič v tej 
sezoni ostal nemočen, brez pra
vih idej in rešitev.

Tudi številna podpora nazorskih 
navijačev, ki so prišli v Sežano z av
tobusom, ni mogla spremeniti sit
uacije na igrišču ter preprečiti vi
soke zmage in izdatne prednosti 
Divače pred povratnim srečanjem, 
ki bo danes v Nazarjah.

Seveda upanje umre zadnje in 
zakaj torej ne bi »graščaki« v isti meri 
vrnili Primorcem na domačem par
ketu. Ob navijaškem ambientu, kot 
ga znajo pripraviti ljubitelji futsala v 
nazorskem športnem hramu, je  še 
vse mogoče.

Sistem končnice omogoča noco
jšnjemu zmagovalcu neposredno 
uvrstitev v prvo ligo, poraženec pa

dobi še eno priložnost v play-outu 
prvoligašev, kjer od štirih  ekip, 
napredujejo tri. Torej kljub porazu še

vedno obstajajo realne možnosti 
napredovanja.

Franjo Pukart

Nazorski »graščaki« so prvo finalno tekmo vSežani odigrali izredno slabo 

in visoko izgubili z ekipo Casino Safir. Pet golov prednosti Primorcev bo 

na povratni tekm i v Nazarjah izredno težko nadoknaditi, ob vseh težavah 

pa ne sme nastopiti še najboljši igralec in strelec, Blaž Metulj.

KNIN Casino Safir Divača : KNIN Nazarje Glin 
5:0 (2:0)

Sežana. Športna dvorana Srečka Kosovela, Gledalcev: 120. Sodni
ki: Boris Toplak in Admir Zahovič. Delegat: Franc Slatič.

Strelci: 1:0 Kurtič ( 10), 2:0 Šnofl (17), 3:0 Šnofl (28), 4:0 Grželj (30), 
5:0 Grželj (34).

KMN Nazarje Glin: Supin, Korošec, Letojne, Oblak, Urtelj, Funtek, K. 
Šemenc, Ipavec, Metulj, Hren, J. Šemenc, Dešman.

Rumeni karton: Metulj (Nazarje), Ibrašimovič (Casino Safir).

Finale:
Sežana: KMN Casino Safir Divača : KMN Nazarje Glin 5:0 
Nazarje: KMN Nazarje Glin : KMN Casino Safir Divača 26. 3. ob

19. uri

Č R N A  K R

• PLAČAL S  PONAREJENIM BANKOVCEM
Moziije: 18. marca so pri pregledu in preverjanju izkupička prejšnjega dne 

iz prodajalne v Šoštanju v podjetju Mišmaš našli med denarjem bankovec za 
50 evrov, kije bil ponarejen. Policisti so bankovec zasegli in ga poslali v analizo, 
zoper storilca, ki je bankovec unovčil, pa sledi kazenska ovadba.

• OMAMLJEN OD ALKOHOLA OBLEŽAL
Mozirje: 18. marca malo pred 20. uro so bili policisti obveščeni, da na 

klancu nad vasjo Gorenje ob cesti leži moški. Slednji je popil preveč alko
hola, zaradi cesarje ob cesti omagal, obležal in zaspal. Ko so ga policisti 
uspeli prebuditi, so ga zaradi varnosti pospremili domov.

• PREPOVED PRIBLIŽEVANJA ZA NASILNEŽA
Konjski Vrh: 19. marca zvečer je v Konjskem Vrhu prišlo do nasilja v 

družini, ob čemer je  moški poškodoval svojo partnerko. Policisti so ugo
tovili, da izvenzakonski partner že več letfizično in psihično napada svojo 
partnerko. Zaradi tega so nasilnežu izrekli prepoved približevanja, prav 
tako ga bodo kazensko ovadili zaradi suma storitve kaznivega dejanja 
nasilja v družini.

• Z ŽICO NAD KOLESARJE
Golte: 21. marca seje skupina gorskih kolesarjev po markirani planin

ski poti spuščala z Golt v dolino. Tri spuste v dolino so nemoteno opravili, 
ko pa so se peljali četrtič, je neznani storilec za drevesa, preko planinske 
poti, zavezal žico, zaradi česar je eden od kolesarjev žico zadel v predelu 
prsi proti vratu in pri tem skoraj padel. Ker je bil kolesar dobro opremljen 
z zaščitno opremo, do najhujših posledic ni prišlo.

Kljub temu da so kolesarji kršili uredbo o prepovedi vožnje z vozili v 
naravnem okolju in je  očitno neznanega storilca njihovo početje razjez
ilo, neznani storilec tako nevarnega dejanja ne bi smel storiti in je  s tem 
storil kaznivo dejanje povzročitve splošne nevarnosti. Policisti zato 
pozivajo občane, ki jih takšne vožnje kolesarjev motijo, da jih o takšnih 
kršitvah nemudoma obvestijo, nikakor pa naj se ne poslužujejo tako skra
jno nevarnih ukrepov, ki predstavljajo smrtno nevarnost za kolesarje.

N I K A

Z VOZILOM NA STREHO V VODO
Mozirje: 20. marca zjutraj je voznik osebnega vozila na obvoznici nas

proti avtobusne postaje v Mozirju zapeljal s ceste v vodo. Na kraj so odšli 
prostovoljni gasilci iz Nazarij, reševalci in policija. Ugotovljenoje bilo, daje 
prišlo do nesreče zaradi neprilagojene hitrosti, ob tem pa je bil voznik še 
pod vplivom alkohola. Zaradi vožnje pod vplivom alkohola mu je bilo 
odrejeno pridržanje do streznitve. Zoper njega bodo policisti napisali 
obdolžilni predlog in plačilni nalog. Gasilci so vozilo potegnili iz vode in 
očistili cestišče.

• VLOMILEC NA BENCINSKI ČRPALKI
Nizka: 21. marca je varnostnik obvestil policiste, da seje sprožil alarm 

za vlom na bencinski črpalki 24 /7  v Nizki. Ugotovljenoje bilo, da je  stori
lec, oblečen v temnejša oblačila in s kapo na glavi z izrezom za oči, prišel 
na bencinsko črpalko, vlomil v dve črpalki goriva in iz njih vzel kaseti z 
denarjem.

m
i
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MLADINSKA KNJIGA MESECA 
V KNJIŽNICI MOZIRJE t o

Dim Zupan: Bela no< v črni 
vasi

Najnovejša knjiga priznanega 
mladinskega avtorja je grozljivka v 
pravem  pomenu besede. Ne ie 
ponoči, tudi podnevi vas bo stresla 
groza ob misli na nenavadne dog
odke, ki so opisani v knjigi. Zgodba 
se dogaja na dom ačih tleh, na
tančneje v Črni vasi pri Ljubljani. 
Družina strem i šolarji se iz prema
jhnega stanovanja v Ljubljani prese
li v hišico na podeželju. Toda, v 
idiličnem okolju se dogaja nekaj 
strašljivega...

KMETIJSKO GOZDARSKI ZAVOD CELJE 
in

DRUŠTVO PODEŽELSKE MLADINE 
ŠMIHEL NAD MOZIRJEM

VABILO!

za celjsko regijo, ki bo v soboto, 27. 3- 2010, 
ob 18. uri na igrišču pod šotorom  

v Šmihelu nad Mozirjem!

Na tekm ovanju se  b od o  pom erile  tričlanske ek ipe  
društev podeželske m ladine iz celjske regije.

Letošnje tem e kviza so:
zelenjavarstvo (k apusn ice in stročn ice), slovenske  
avtoh ton e pasm e v živ inoreji varna hrana in delovanje  
podeželske m ladine v  evropskem  prostoru.

Program  prireditve:
- od  18.00 do  18.30 prihod in prijava ekip
- od  18.30 uradni del tekm ovanja in kulturni program
- Po tekm ovanju sled i p ogostitev  vseh  

tekm ovalcev in gostov  ter zabava z duom  PETI AS

Dodatne informacije: www.smihel.com  

Vljudno vabljeni!

M O R A N A  POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A leksand er S teb lovn ik  s.p. Parižlje 11 c B raslovče

Telefon: 7 0 0 0 - 6 4 0  ali 0 4 1 /6 7 2 - 1 1 5
W W W .  p o  g  r e  b - m  o  r a  n a  . s i

Vsi, k i radifih imamo, 
nikdar ne umro, 
le v nas se preselijo 
in naprej, naprej živijo.

ZAHVALA

ob boleči izgubi moža, očeta, dedija in pradedija

Franca ŠTIGLICA
(18.7.1930 -  10.3 .2010) 

iz Okonine

Ob njegovi izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in za 
svete maše. Prav tako se zahvaljujemo župniku g. Vratanarju za oprav
ljen obred, govorniku, gasilcem, pevkam in pogrebni službi Anubis. Še 
posebej se zahvaljujemo Premogovniku Velenje za besede slovesa, čast
ni straži in rudarski godbi.

Žalujoči vsi njegovi

N i te več m  klopci, 
nitevečvhiši.
Nihče več tvojega glasu ne sliši.
Zato p o t nas vodi tja, 
kjer rože ti cvetijo 
in sveče ti v spom in gorijo.
Če lučko na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih je  ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 66. letu je po dolgotrajni, težki bolezni v Bogu zaspal 
naš dragi mož, oče in dedi

J o ž e f  OREL
iz Radegunde 21 b 

(2 2 .6 .1 9 4 4  -  1 8 .3 .2 0 1 0 )

Hvala vsem, ki ste kakorkoli pomagali pri njegovi dolgotrajni bolezni, 
vsem, ki ste nam pomagali v težkih trenutkih.
Iskrena hvala vsem, ki ste sočustvovali z nami in ga v tako velikem šte
vilu pospremili na njegovo zadnjo pot.
Vsem in vsakemu velika hvala!

Vsi njegovi, ki ga bomo zelo, zelo pogrešali



Preveč zgovoren
Jehove priče hodijo po vasi 

in oznanjajo svoje prepriča
nje. Eni od njih odpre vrata hi
še mlad fant. V roki ima stek
lenico piva, v drugi drži priž
gano cigareto.

Ženska skoraj pozabi na 
svoje poslanstvo, ko ga za
gleda. Naposled le vpraša: 
“Fantek, so tvoji starši do
ma?”

“Kaj mislite? Se vami zdi, 
da so?”

“Najbrž res ne. Pa se zave
daš, da pitje in kajenje ni zdra
vo?”

“Saj ne pijem in ne kadim. 
To dvoje mi da oče v roke sa
mo, kadar moram komu do
povedati, da ga ni doma.”

Mavretanij Tavrl

Oči si boš izpahnil, ko takole 
iščeš delo med oglasi.

Pismo proizvajalcu
ti v  v«slascic

Pozdravljam vašo odloči
tev, da ste se s svojimi produ
kti pridružili podjetjem, ki pro
izvajajo zdrave prehranske iz
delke.

Kakor je zaslediti v rekla
mah, vaši izdelki nimajo več 
umetnih okusov, barvil in kon
zervansov. Torej, če bom kdaj 
iz kakih čudnih razlogov zbo
lel, bo to verjetno od vaših mi
nulih izdelkov, ki ste jih pred 
temi ponujali kot zanesljivo 
zdrave.

Tugo Mernik

Nepreverjene govorice
Lahko je starejšim 

govoriti, da se včasih ni 
tako zelo pilo. Saj se tudi 

tako zelo pihalo ni!

Marta, ti si bila v vojski. Kaj je
analfabet?

Razpotegnjen pojem
Ljubimec svoji dragi v pos

telji: “Ljubica, drugič mi reci 
kak dan prej, da si želiš enega 
na hitro, da si nakupim hrano 
za malico.”

Skriti sponzor
“Kako?! Spet nova oble

ka?” ugotovi Janezova sode
lavka. “Le od kje jemlješ de
nar za vso to garderobo?”

“Sploh ne gre za moj denar. 
Vedno ko se vrnem predčas
no iz službe domov, me žena 
veselo obdari s kakšno oble
ko, ki me čaka poleg postelje. 
Ponavadi, kadar jo tako pre
senetim, svoje sploh nima na 
sebi, tako da sem samo še 
bolj vesel.”

Počistimo z 
onesnaževalci

Okoljska aktivistka nagovo
ri možakarja, ki bi ji morebiti 
lahko pomagal: “Ali bi nam 17. 
aprila lahko posodili prikolico 
za akcijo Očistimo Slovenijo v 
enem dnevu?”

“Lahko, če mi ne boste kaj 
nazaj pripeljali!”

Blenda Tavrl

Sedaj smo pod novim vodstvom. 
Juha dneva je po novem 

gobja omleta.

Cvetke M koprive)
OB LETU OSOREJ

Janko Žuntar, predsednik zgomjesavinjskih gasilcev: »Županja, 
kdo bo pa po volitvah drugo leto sedel na temle stolu zraven mene?« 

Županja Anka Rakun: »Se še nič ne ve, zarečenega kruha se dosti

PRI PRAZNIH KOZARCIH
Alojz Plaznik, predsednik sadjarskega društva (levo): »Štefan, 

sedaj, koje tvoj tolkec dobil priznanje, boš pa dal za pijačo!«
Štefan Marolt, znani mozirski pustnak (desno): »Bom dal. A bi 

mogoče oranžado?«
Peter Sirko, član sadjarskega društva: »Bo tolkec s priznanjem 

kar dober!«

SMEH SKOZI SOLZE
Marko Đorđić (Aleksander Rajakovič, igralec v monokomediji Če- 

furji raus!): »Ločenec je za »čefurje« enako kot največja sirota. Po 
mojem lahko v Bosni ločenci uveljavijo status invalida in dobivajo 
podporo od države. Zapustila ga je žena. Tako je ostal brez obeh rok. 
To je nekako ista stvar.«



REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE:

Krmila, ralnik, Odense, muk, TL, pohod na, zrno, 
EJ, egalite, upad, Saram, Maroko, translator, ataka, 
akter, DN, rimar, SJ, Acis, psihika, filtrat, Aziz, 
njiva, marema, earom, Abaton i »

MINI SLOVARČEK:
ALGOL-zvezda tretje velikosti v Perzeju 
SAHIJE- pismonoše v Turškem cesarstvu 
OCA- reka v Španiji 
PODNET- spodbuda, pobuda (knjiž.)

c \

N o v a  p o š t n a  

z n a m k a

Pošta Slovenije je  18. marca izda
la znamko za navadna pisma, na 
kateri je  motiv cvetnonedeljske bu
tarice »potice« z Ljubnega ob Sav
inji. Danes predstavljajo ljubenske 
»potice« izjemno obliko lokalne ust
varja lnosti, pravo ga lerijo  m oj
strskega znanja in spretnosti, ki se

: S l o v e n i j a ;

' -  k. O i !  l i  X i , — '
• s- y 4
► : . S  «
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»

ustvorjcilno razvija iz leto v leto.
\__ _>



Napovednik dogodkov

• Petek (26. marec), ob 16.30. Knjižnica Mozirje

Pravljična ura za otroke: Prov poseben dan_________________

* Petek (26. marec), ob 17.00. Športna dvorana Mozirje

Od srca k srcu • prireditev ob mesecu družine________________

• Petek (26. marec), ob 17.00. OŠ Ljubno

Prireditev ob materinskem in starševskem dnevu____________

* Petek (26. marec), ob 17.30. Gimnazija Šentvid, Ljubljana

Košarkarska tekma - Ilirija  : Nazarje Input (m lad inci)__________

'  Petek (26. marec), ob 19.00. Športna dvorana Nazarje 

Druga tekma fina la  2. slovenske futsal lige - KMN Nazarje Glin :
KMN Casino Safir Divača__________________________________

' Petek (26. marec), ob 19.30. Dvorana Golovec Celje

W ernerjev koncert ob materinskem dnevu__________________

> Nedelja (28. marec), ob 15.00. Kulturni dom Bočna

Pokaži, kaj znaš__________________________________________

' Torek (30. marec), ob 17.30. Knjižnica Luče 

Pravljična ura za otroke: Ljubezen je  v zraku

ŽIVALI-PRODAM
Prodam telico sivko, brejo 8 mesecev, paš
no; gsm 051/335-722.
Prodam telico sivcnjavo, brejo 9 mesecev; 
gsm 031/202-547.
Prodam telico friziko, staro 5 mesecev; 
gsm 031/888-151.
Prodam telico simentalko, brejo 8 mese
cev; gsm 031/855-186.
Prodam 2 kravi, pašni, breji (7 in 8 mese
cev), sivo in simentalko; gsm 041 /881 - 
409.
Prodam prašiče od 25 kg do 300 kg; gsm 
041/694-060.
Mini kozico, staro 3 mesece, prodam Iju- 
biteljem;tel. 03/839-50-14.

ŽIVALI-KUPIM
Kupim kravo in telico za zakol ali dopifanje 
in bikce terteličke nad 100 kg -  mesni tip; 
gsm 031/533-745.

DRUGO-PRODAM
Prodam otroško kolo 20 col, cena 100 
eur in otroški sedež za kolo po simbolni 
ceni; gsm 041/783-528.
Prodam vzmetnico 140x200 cm, staro 
2 leti; gsm 040/427-701.
Utico za psa, izolirano, krito s tegulo, di- 
menz. 110 x 75 -  prodam; tel. 584-34- 
97.
Prodam kompletno motoristično opremo 
in letne gume 175x65x14; gsm 041/ 
324-409.
Prodam silažne bale; v najem dam 2 ha 
travnika; gsm 031/689-841.
Prodam silažne bale; gsm 031/238415. 
Prodam bale po 20 eur kom.; tel. 583-41- 
51.
Prodam seno po ugodni ceni; tel. 03/ 
584-18-24.

Ugodno prodam suha mešana drva in 
prekleza fižol; tel. 03/583-24-60.
Suha bukova drva -  klaftre, prodam; gsm 
041/818-350
Prodam meso telice, stare 30 mesecev, 
četrtino ali polovico; gsm 041 /208-968. 
Prodam domače, rdeče vino, dva radia
torja, podarim pa televizijo; gsm 041 /  
961-948.
Prodam domače žganje, leseno pant 
žago ter star šivalni stroj; gsm 031 /765- 
409.
Krompir, beli, sorta carlingford, prodam; 
gsm 041/796-781.
Prodam jedilni krompir, frezo batuje 
140 cm, pajek sip 350; gsm 041 /238- 
345. __
Zelo ugodno prodam priključek kosilni 
greben -  gorenje muta, stari tip; tel. 03/ 
583-27-57.

MORDA STE ISKALI PRAV TO

K R O N IČ N E ,  A K U T N E  B O L E Z N I  D IH A L  IN  
K O Ž E ,  A L E R G IJ E ! ! !

Danes sedanjost!? S solnim i terapijami preteklost; gsm 031/788- 
881.

Grajska vrata d.o.o., Gornji Grad, PE Nova Štifta, PE Ljubljana. 
S T E K L A R S K A  D E L A  T A M Š E ,  M O Z IR J E  

Za ponudbo poglejte na www.steklarstvo-tamse.com ali pokličite 
gsm 0 3 1 /3 0 5 -5 32 .

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12,3330 Mozirje.
K M E T J E , G O Z D A R J I

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce
ni; Brleč Franc 041/606-376.

GP PIRC d.o.o., Zg. Palovče 3,1241 Kamnik.
M O N T A Ž A  S A T E L IT S K IH  S IS T E M O V  -  P O P  T V  
IN  A  K A N A L

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP IV  in 
KANAL A -  pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit
skih sistemov. Prašnikar s .p „ tel. 03/584-51-94, gsm 041/688- 
0 9 4 .

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.
O B N O V A  N O T R A N J IH  P R O S T O R O V  

svetovanje, polaganje keramike in pleskarska dela, 041 /226- 
126.

Petrin Igor s.p. Delce 27,3341 Šmartno ob Dreti.
M O N T A Ž A  IN  S T O R IT V E  

Dobava, demontaža in montaža notranjih in vhodnih vrat. Pola
ganje gotovih in klasičnih parketov, laminatov, brušenje in lakiran
je. Gsm 031/677-018.

Tisa, Ivan Turk s.p., Žlabor 23, Nazarje.
H ID R A V L IČ N E  G IB L J IV E  C E V I 

Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kmet
ijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 041/354- 
5 0 5 .

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6,3332 Rečica ob Savinji.
U G O D N A  P O N U D B A  K O L E S  S C O T T  

2009 -20% PRAVI ČAS ZA NAKUP! gsm 031/358-085.
HELI, Andrej Marovt Helešič s.p., Plac 20, 3333 Ljubno ob Savinji.

I Z  V A R S T V A  P R I  D E L U
ugodno nudim usluge, pregled delovne opreme; gsm 040/884- 

201.
Selišnik Matjaž, s.p., Zadrečka cesta 25,3331 Nazarje.

Prodam vitel tajfun, 5 ton, lepo ohranjen;
gsm 031/344-225.
Prodam rabljen trosilec mineralnih gnojil 031/582-897. veliki servis; gsm 041 /691 -938.
-  creino, dobro ohr. ali menjam za govejo Prodam golf III SDÌ, 1.9, letnik 1996, bel,
živino; gsm 031 /533-745. veliko opreme, ohranjen; gsm 031 /334- NEPREMIČNINE
Prodam cisterno za gnojevko, 2200 li- 653. Ugodno prodam adaptirano stanovanje v
trsko ter njivsko brano; gsm 031 /557- 
996.

ProdamAX 1.1,let. 1995, vozen, neregis
triran, prevož. 160.000, cena 150 eur;

prosvetnem domu na Rečici; gsm 031 /  
725-047

gsm 031/336480.
DRUGO-PODARIM Prodam polo 1.0, letnik 1999, zelo dobro DELO

Podarim dobro oh ranjen kiperbusch;gsm 
031/396-647 ali tel. 03/583-53-05.

ohranjen, vreden ogleda; gsm 031/262- 
019.

V dopoldanskem času iščem delo; gsm 
070/327-886 -  Marija.

Podarim garderobno omaro za čevlje; 
gsm 031/770-431.

Prodam R scenic D, letnik 1998, narejen ščem delo; gsm 041/884-031 -  Marija.

VOZILA IN OPREMA - PRODAM
Prodam letne gume 195x65x15; gsm 
031/759-822.
Prodam polo 1.4, letnik 2001, prevož. 
100.000 km, 5 vrat, bele barve, klima, 
reg. do 8/2010, cena 3.200 eur; gsm

(

N aročniki Savin jskih  novic  
im ajo  15% POPUST  

pri objavah zahval in čestitk!
 ̂ J



O g l a s i

Očistimo
Slovenijo

A N D R A G O Š K I ZA V O D

LJUDSKA UNIVERZA
4  . VELENJE

Občina Rečica ob  Savinji

Občina Rečica ob Savinji vabi svoje občane v različne tečaje, 
ki jih bo izvedla Ljudska univerza Velenje v prostorih 

Osnovne šole Rečica ob Savinji. 'ellness Potočka zijalka
iv Kot 5, Solčava 
od-macesnovo-streho.siTečaji bodo sofinancirani iz občinskega proračuna

(HI 287 742Osnovni (30-urni) in nadaljevalni (24-urni) 
tečaj računalništva
Izdelava predstavitev v PovverPointu (6-urni)
Osnovni in nadaljevalni (25- urni) tečaj angleškega jezika 
Osnovni in nadaljevalni (25- urni) tečaj nemškega jezika

■ pri najemu zagotavljamo 

popolno zasebnost 
razvajanje, rehabilitacija, 

regeneracija 

podarite izbrani osebi 
DARILNI BON

Ponujamo Vam tudi možnost BREZPLAČNE vključitve

- Delavnico na temo Prazniki v Zgornji Savinjski dolini (25 u
- Usposabljanje ža življenjsko uspešnost -  izzivi podeželja

hfPUOIIKA MOVfNDA
MINISTRSTVO ZA SOISTVO IN ŠPORT

Informacije in prijave sprejema Center za sam ostojno učenje Nazarje 
osebno, na tel.: 03/ 8 3 9  02  6 0  ali po el. pošti lu n a za rje @ s io l.n e t  do 
09 .0 4 .2 0 1 0  oz. do  zapolnitve mest. V  primeru prem alo prijav bom o 

vključili prijavljene k skupini v  Nazarjah.

\  www. apartma-logarskasi 
w\w. pod-macesnovo-streho.si

Slovenija je naš dom. 
Očistimo jo!

N a ša  d e ž e la  je  n a š  d o m . za to  s m o  za ve d n o  ve č je  š te v ilo  
d iv jih  o d la g a liš č  v n a ra v i o d g o v o rn i vs i. 17 . a p r i la  2 010  
b o m o  za to  iz ve d li n a jve č jo  o k o lje v a rs tv e n o  a k c ijo  v 
z g o d o v in i S lo ve n ije . V  e n e m  d n e vu  b o m o  svo ji d o m o v in i 
p o v rn it i n a s m e h  te r  se  o b  te m  d ru ž n o  zabava li. 
R a č u n a m o  tu d i n a te  in  na  tv o je  p r ija te lje ,  o tro k e  in  
s ta rš e . P r id ru ž ite  se  n a m . v a š ih  p r ija v  se  v e s e lim o  na 
w w w .o c is t im o .s i!



C e lje  -  sk lad išče  
D - P e r
7/2010

MOJEfinance revija za upravljane osebnega premožei
5000025719,12

za svetlo,
v a r n o ,

pozitivno, sproščeno
finančno prihodnost.

COBISS 0

Moje finance -  v  m ojih rokah!

M O JE finance

(Yanks* (Unii! 
Kaj tro s m nji m 

|HMQ|iIom7.

Več ko

razlike v cenali

r tujini

ww w.m ojefinance.si

7 nasvetov, da
lavate
iz dolgov

; i : revije Moje finance je
d:: 7' na voljo v vaši prodajalni časopisov.
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